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Nowy szef Komendy Powiatowej Policji w Turku
Podinspektor Roman Kwiatkowski został nowym szefem Komendy Powiatowej 

Policji w Turku. Jego zastępcą został mianpowany Jan Krauze. Nowy komendant 
objął swoje urzędowanie w Turku z dniem 3 stycznia.

Z Leszna do Turki
Komendant wojewódzki policji w

oznan iu , Tadeusz Pawlaczyk  
przedstawił turkowskim strażnikom 
prawa nowego komendanta. Doko- 
nał tego w czwartek, 30 grudnia, 
wypełniona została tym samym wie- 
omiesięczna próżnia władzy w tur- 

ws iej komendzie, bowiem do
tychczas szefujący 
jej Jan Krauze po- 
b* bodaj wszelkie 
^ k o rd y  bycia na 
■unkcji pełniącego 
obowiązki. W efek-
Cle grudn iow ych

ecyzji, Jan Krauze 
z°slał zastępcą ko
mendanta. N ato- 
miast dotychczaso- 
wy zastępca, j a - 
nusz Mejer, pozo_
stanie w dyspozycji
komendanta powia- 
towego. j ak przy_ 
znał obecny naspo- 
tkamu starosta Mi
rosław Broniszew- 
s 1 ~ jestem zasko
czony terminem i 
y b e m  dzisiejszej 
“ecyzji.

Tym stw ierdzen iem  w yraził p o 
wszechny nastrój zaskoczenia panu
jący w Komendzie. Prezentując tur
kowskim policjantom nowego szefa, 
Tadeusz Pawlaczyk powiedział m. in. 
— zależało mi, aby znaleźć oficera, 
który zagwarantuje temu powiatowi 
wysokie poczucie bezpieczeństwa.

Roman Kwiatkowski ma zadanie zapewnić bez
pieczeństwo naszemu powiatowi

Komendant wojewódzki podkreślił 
jednocześnie, że zna i ceni Kwiat
kowskiego już od lat;

Roman Kwiatkowski -  rocznik 
1956, absolw ent Akadem ii Rolni
czej w Poznaniu, na której ukończył 
Wydział Ogólnorolny. Służbę w po
licji rozpoczął w 1980 roku. W by
łej Kom endzie W ojewódzkiej Poli
cji w Lesznie pełnił szereg funkcji, 
szefując tam m. in. wydziałowi pre
wencji. W Lesznie też dał się po
znać Tadeuszow i Paw laczykow i, 
którem u podlegał rów nież i w Po
znania, gdzie przeniósł się po likwi- 
dacji KWP w Lesznie. W raz z ro
dziną mieszka jednak nadal w Lesz
nie, skąd do Poznania, przez cały 
ubiegły rok dojeżdżał. Żonaty, dwo
je  dzieci — córka 22 lata i dziew ię
cioletni syn. (K om endant K w iat
kowski od niedaw na je st również 
dziadkiem ). Hobby to w ędkarstwo 
i m yślistw o. Jak sam przyznał, za
leży mu na dobrej w spółpracy  z 
m e d iam i. C h o c ia ż  sam  b ęd z ie  
m ieszkał w Turku to jednak  na ra
zie nie planuje rodzinnej przepro
w adzki do naszego m iasta , w ie
dząc, że dla niego będzie to pow aż
ne w yzwanie. aj

Turkowskie

VIII już Finał Wiel
kiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
wzbogacony będzie w  Turku o moc
ny lokalny akcent. Będzie nim licy
tacja „złotego serca”. Na pomysł ten 
wpadli dziennikarze czterech redak
cji: „W iadom ości Turkow skich” , 
„Gazety Poznańskiej”, „Głosu Wiel
kopolskiego” i „Echa Turku”. Samą 
ideę zaś w kształt materialny przy
oblekli dwaj turkow scy złotnicy: 
Andrzej Mikołajczyk i Ryszard Pa- 
terkiewicz, których nie zraził iście 
ekspresow y term in zlecenia. N ie 
zważając na żadne trudności nadali 
pięciogramowej złotej blaszce kształt 
„wielkoorkiestrowego serca” z wy
grawerowaną nazwą i herbem nasze
go miasta oraz nazwą akcji. Mamy

nadzieję, że turkowianie okażą się 
hojni i szczodrze zasilą„Owsiakowe” 
konto.

L icytacja serca odbędzie się w 
n ie d z ie lę , 9 s ty czn ia  2000 r. o 
godz. 17.00 w M iejsk im  D om u 

Kultury' . Redakcje

Miejski Dorn Kultury w Turku
z a p r a s z a  n a

K o n c e rt ro z ry w k o w y  V I I I  F inału  
W i e l k i e j  O r k i e s t r y  

Ś w i ą t e c z n e j  P o m o e y
w  w y k o n a n iu  z e s p o łó w  a m a t o r s k ic h ,  

k t ó r y  o d b ę d z i e  s ię
09.1.2000 r. o godz. 17.00 w MDK, ul. Kościuszki 13
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faecznepocCzięfowanie ‘W szystfun, ftó rzy  przyczyndi się do niezafCóconej 
inności mieszfańców miasta Ik r  fu  oraz do udanej zaBazoy.

•SzczegóCniegorąco dzięfujem y Pracownifom: TCjłKilM, PoCicji Państwowej,
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^ y r a ż a m y  nadzieje, że  trudny egzamin spraumosci organizacyjnej i 
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Przewodniczący 

Rady Miejskiej Jan Pakuła
Burmistrz Miasta Turku 

Marian Mirosław Marczewski
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XIII sesja Rady Powiatu Tureckiego
Interpelacje radnych dotyczyły 

dróg. Stanisław  Stasiak w im ieniu 
mieszkańców gminy Dobra pytał o 
zim owe utrzym anie drogi Przyko- 
na-Dobra. Rom an Rybacki zapro
testow ał p rzeciw ko zaśm iecaniu  
dróg na terenie pow iatu przez cię
żarówki Przedsiębiorstw a O czysz
czania M iasta Łodzi, które w iozą 
śm ieci na w ysypisko pod Pozna
niem.

O m ów ien ie  b u d że tu  s ta ro s ta  
M irosław  Broniszew ski rozpoczął 
od udżetu roku 1999 i z zadow ole
niem potw ierdził, że na początku 
1999 roku budżet pow iatu w yno
s ił 2 8 .2 4 2 .4 9 3  i w c iąg u  roku  
wzrósł do 31.262.471 zł. Z kolei 
budżet roku 2000 zaplanow ano na 
kwotę 36.616.088 zł po stronie do
chodów (to je s t w ięcej o 25 proc. 
w stosunku do dochodów zaplano
wanych na początku roku 1999 i 
więcej o 15 proc. w stosunku do 
dochodów wykonanych), a w ydat
ki na kw otę 36.573.838 zł, w tym: 
na rolnictwo 625.000 zł, na leśnic
tw o  1 4 6 .0 0 0  z ł, na tr a n s p o r t

Głównym i jedynym tematem obrad radnych powiatu tureckiego było uchwa
lenie budżetu na rok 2000. Ostatnia w minionym roku sesja odbyła się w 
środę, 29 grudnia.

Budżet jak Chleb z masłem
2 .000.000 zł, na ośw iatę i w ycho
w anie 13.919.772 zł, na kulturę i 
sztukę 105.000 zł, na opiekę spo
łeczn ą  6 .632 .900  zł, na b ezp ie
czeństw o publiczne 6.455.000 zł.

- Zaplanowane wielkości do
chodów i wydatków nie są satys
fakcjonu jące. N iestety, musimy 
kierować się realiami. Budżet je s t  
taki, że starcza na chleb, nie do 
końca posm arowany i obłożony  
kiełbasą -  porów nał starosta B ro
niszew ski.

W im ie n iu  K lu b u  R a d n y ch  
AWS-UW pozytywną opinię o pro
je k c ie  budżetu  w ydał Z dzisław  
Czapla, podkreślając:

-N ie je s t to budżet m arzeń, ale 
zapew nia on pracę powiatu.

W głosow aniu jeden  z radnych 
w strzym ał się od głosu, pozostali

głosow ali „za” . Pod koniec obrad du Dróg Powiatow ych w yjaśniła, 
Bożena W oźnicka, szefowa Zarżą- że na tych drogach obow iązuje V i

Po sesji radni i goście składali sobie życzenia, łamali się opłatkiem 
i wznosili toasty

VI standard zimowego utrzymania. 
O znacza to, że będą one posypy
w ane żwirem tylko przy przystan
kach, na ostrych łukach, skrzyżo
w aniach i przechyłach.

Miłym akcentem kończącym se
sję było nieco spóźnione dziele- ' 
nie się opłatkiem, składanie życzeń 
noworocznych i wzniesienie lamp
ki szam pana.

Po zakończeniu odbyła się kon
ferencja prasow a z Zarządem  Po
w iatu i przew odniczącym  Rady. 
Panowie jeszcze raz zaprezentowa
li zatw ierdzony budżet. Z kolei je 
śli chodzi o osiągnięcia roku 1999, 
to zd e cy d o w a n ie  najw iększym  
było oddłużanie szpitala. Utrzyma
nie tej placówki należało również 
do najtrudniejszych z zadań, jakie 
stanęły przed w ładzam i powiatu. 
Ponadto w gronie tym znalazło się 
rów nież u trzym anie dw óch Do
mów D ziecka (w Turku i Nowy 
Swiecie). Z wypowiedzi członków k 
Zarządu Powiatu wynika, że opty- ! 
mistycznie w idzą przyszłość ziemi 
turkow skiej.

Anna Zawadka

WIELKIE GRANIE
Informujemy Państwa, że podobniejak w latach ubiegłych również w roku 2000jesteśmy organizatorami VIII Finału 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 9 stycznia 2000 r.
Pieniądze zebrane podczas VIII Finału przeznaczone będą głównie na pomóc dzieciom, które są dializowane. Chodzi 
tutaj o tak zwaną dializę otrzewnową, którą można przeprowadzać w domu. Dziecko oczekujące na przeszczep nerki 
może być w ten sposób spokojnie dializowane. Niewielki aparat pracuje przez całą dobę. Od rana dziecko może 
normalnie funkcjonować. Oprócz tego zakupione będą urządzenia do hemodializy.
Uprzejmie prosimy o rozpropagowanie idei Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Państwa środowisku, oraz o 
rozważenie możliwości przekazania kwoty pieniężnej z własnych środków.
Przypominamy Państwu, że Fundacja Wielkiej Orkiestry ufundowała również sprzęt oddziałowi noworodków turkow- 
skiego szpitala.
Sztab VIII Finału zorganizowany jest w Domu Kultury w Turku, ul. Kościuszki 13 (w dniu 13 stycznia od godz. 
10.00).Wpłaty można dokonywać w sztabie akcji w Domu Kultury lub bezpośrednio na konto Fundacji Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy:

BIG Bank Gdański S.A. I Oddział Warszawa 
Numer 11601029-56658001

Serdecznie Państwa pozdrawiamy
Bądźcie z nami 9 stycznia 

Z poważaniem 
Dyrektor MDK w Turku 

Bożena C esarz/

SZANOWNI PAŃSTWO
Członkowie Spółdzielni Mieszkaniowej „Tęcza” i „Rozwój”
W dniu 16 grudnia 1999 r. Sejm RP uchwalił zmianę ustawy o „Pomo
cy Państwa w spłacie niektórych kredytów mieszkaniowych” . Sejm przy
ją ł rozwiązania, które od trzech lat postulował KZLiS tzn. obniżył za 
pomocą normatywu (obliczanego za pom ocą najniższego wynagrodze
nia w kraju) wysokość miesięcznej raty wpłacanej przez spółdzielnię. 
Przedłużony został również do 31 grudnia 2002 r. okres, w którym można 
dokonać jednorazowej spłaty zadłużenia.
Przykłady (przy mieszkaniu 63 m2):
- dzisiaj -  190 zł — normatyw do średniego wynagrodzenia w woje
wództwie
- od 1 marca 2000 r. -  140 zł -  normatyw do najniższego wynagro
dzenia
- 217 zł gdyby Sejm uchwalił normatyw powiatowy

j}

Za Zarząd Oddziału KZLiS w Turku 
Anna Darul, Marek Rogowski, Zdzisław Borowski
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W nocy z 27 na 28 grudnia  
na Placu Sienkiew icza w łam a
no się do sam ochodu osobow ego 
m arki P o lonez , z k tó rego  sk ra 
dziono  rad io  i koło . Ł ączne s tra 
ty  oszacow ano na kw otę 200 z ło 
tych.

Tej samej nocy na ulicy Ko
nińskiej po w yłam aniu drzwi w ej
ściow ych w łam ano się do hali na
prawczej pojazdów, gdzie z sam o
chodu ciężarow ego m arki Volvo 
skradziono CB Radio, a następnie 
uszkodzono auto, m iędzy innym  
poprzez zbicie w skaźników  i po 
łam anie deski rozdzielczej. Ł ącz

ne s tra ty  o szacow ano  na sum ę
2.000 złotych.

We wtorek, 28 grudnia około 
godz. 15.40 na ulicy Mickiewicza
n ie z n a n y  sp raw ca  u k rad ł f ia ta  
126p, p o zo s taw io n e g o  b ez  z a 
m knięcia z kluczykam i w stacy j
ce. S praw ca k radzieży  na u licy  
O grodow ej uderzy ł w betonow y 
słup ośw ietleniow y, a następnie 
uszkodzony pojazd pozostaw ił, a 
sam uciek ł z m iejsca zdarzenia. 
W łaśc ic ie l s tra ty  o szaco w ał na 
kw otę 700 złotych.

W nocy z 28 na 29 grudnia na 
ulicy Nowej po w ypchnięciu okna 
od zaplecza w łam ano się do baru 
„K uba” , z którego skradziono pa
pierosy, wódki, żetony oraz pienią
dze. Łączne straty  w yniosły 1.700 
złotych.

W nocy z 29 na 30 grudnia na 
ulicy Kaliskiej w łam ano się do 
budynku  C echu R zem iosł R óż

nych, skąd ze sklepu odzieżowego 
skradziono odzież różnego rodza
ju . Ł ączne straty  w yniosły  9.700 
złotych.

W nocy z 30 na 31 grudnia na 
ulicy Kościuszki skradziono dwa 
kom pletne koła od poloneza, w ar
tości 350 złotych.

W sobotę, 1 stycznia między 
godz. 1.00-2.00 na ulicy 650-le- 
cia po w ybiciu szyby w oknie w y
staw ow ym  w łam ano się do sklepu 
z artykułam i sportow ym i, z k tóre
go sk rad z io n o  d resy  i zabaw ki 
w artości 565 złotych

Tej sam ej nocy w  Turku m iały 
m iejsce je szcze dwa inne zdarze
nia. -

Między godz. 2.00 -4.00 na uli
cy Ż erom skiego po u k ręc en iu  
kłódki przy kratach i w ybiciu szy
b y  w ła m a n o  s ię  do k io sk u  
„R U C H ” , z k tórego  sk radziono

dwie paczki papierosów  „R adom 
skich” i gum y do żucia. W artość 
sk radzionych  rzeczy  w ynosi 20 
złotych.

Między godz. 1.00-5.00 na uli
cy K ączk ow sk iego  n ie z n a n y  
spraw ca uszkodzi! fiata 126p, po 
przez wybicie tylnej szyby i wgnie
cen ie  dachu . W łaśc ic ie lk a  auta 
straty  oceniła na 500 złotych.

W niedzielę, 2 stycznia między 
godz. 22.30-23.55 na ulicy POW 
w ybito dwie szyby w drzwiach sa
m ochodu osobow ego m arki Opel 
O m ega. W łaśc ic ie l sam ochodu  
straty  oszacow ał na kw otę 5.000 
złotych.

REJON

W okresie od 15 do 27 grud
nia w m iejscow ości Z borów  
(gmina Dobra) po w yrw aniu krat 
okiennych w łam ano się do domku 
letniskow ego, z którego skradzio

no dw ie w ędki z kołow rotkam i, 
dw ie kurtki i sztuczce o łącznej 
w artości 800 złotych. ■

W nocy z 28 na 29 grudnia W 
Tuliszkowie na ulicy Powstańców 
Styczniow ych po w yrw aniu drzwi 
wejściowych włam ano się do przy
czepy stanow iącej obw oźną ga
stronom ię. Z przyczepy skradzio
no artykuły spożyw cze, a ogólne 
straty w yniosły 200 złotych.

W okresie od 27 grudnia do 2 
stycznia zdarzyło się sześć koli
zji drogowych (w Turku i na te
renie gminy Turek trzy, oraz po 
jednej na terenie gminy Kawę
czyn, Tuliszków i Malanów). Po- (i 
gotow ie w Turku zanotow ało '• 
sześć przypadków  poparzeń   ̂
przez petardy. Ofiaram i tych 
wypadków osobiście zaintereso
wał się w iceburm istrz Lecho
sław Paw lak, który oferow ał 
swoją pomoc.

2 9 stycznia 2000 r.



im  TURKU
l?lT*2TSr>iTriaV iafĉ
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j 0,50 '
10,30 21 1
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4 2 0  I580 I680 J 1.000 1 1.300 J
1:350 i

380 I 380 1 450 [ 900 I 900 I1.268 I

448 I 612 1 725 I 1.072 |1.409 1.842 1
a a a

442 j602 S712 j 1.052 1 1.382 | 1.598 1 
442̂  |

369 I 508 I 600 1 780 J1.156 | 1 330 i
508 j 600 1 780 I1.156 | 1.330

^ _________ |k»a ciągników siodłowych 0 nacisku na siodło ciągnika: i
od 61 do 81 włącznieI pow. 8 t do 101 włącznie
pow. 10 t do 12 t włącznie

| pow. 121 _____1

1.442 I1.442 i1.442 I 1.616 1

1.650 !

a r* r A

330 [ 450 2) 4OU540 I790 970 | 1,260 |
j z podziałem j.w. 1

220
220550550

1,100

730 | 1.050 | 1.400 1 
1 1.750 |

2.081J

2! 1580680 I 
1.000 1 1.300 I 1.350 I
1.350~

1.268 1 

I 1.268

1.-410 I 

1.410~

60?12 1.052 i 1.382 j 1.598 1
| 1,382

ciągników balastowych ___j
|Od przyczep o  ładowności:

pow. 5 t do 6 t włącznie 
pow. 6 t do 10 t włącznie 
pow. 10 t do 12 t włącznie 
pow. 12 t do 20  t włącznie

1.442 '
210 | 210 1 210 210 368

j 1.650
110 165 I 

I 165 
J 275 275

30 I 450 600
1 1.000 

1,200

400600
700700

| 800

989898J 98 | 98

204 
I 204 325 325 
i 825

201
1 201 ! 

201 
201 

I 212

176 | 176 1 176 1 176 1 
8 300 i

Ł pow.20t^ _____  ___

naczep 0  ładowności:pow. 51 do 6 t włącznie
I pow. 6 t do 10 t włącznie 
I pow . 10 t do 12 t włącznie

pow. 12 t do 20 t włącznie

210
210
210
210368

I 110 | 165 S 165 
I 275 275

i 2 2 0  
2 2 0550550

1,100

30450600
1 1.000 
i 1.200

400600700700| 800

98989898
1 98

525 I 525 525 525 | 825

I 201
I 201 
I 201 i 201 I 212

176 I 176 | 176 § 1761 300..f
L pow. 201
p^tobusów 0 liczbie miejsc do siedzenia, włączni
I2 siedzeniem kierowcy:

do 15 miejsc
pow. 15 miejsc do 30 miejsc 1 pow. 30 miejsc

314 : I 576 1.264
| 1.100 I 1.600 I --- I 1.150 708 3055601.236

I 301 551 I 1.202
1 251 460 I 1,015

! c|3gników siodłowych o nacisku na siodło ciągnika pow. z i m m  
ciągników siodłowych o nacisku na siodło ciągnika pow. 4 t do 6 1
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ECHO TURKU

XV sesja Rady Miejskiej Turku
INTERPELACJE

Tym razem interpelacje składali 
między innymi radni: Wacław Bed
narek, w sprawie wyjaśnienia zasad 
naliczania opłat za ogrzewanie ciepli
kiem; Tadeusz Rabiega pytał, czy 
rampa dojazdy na łyżworolkach nie 
powinna być zdemontowana na zimę; 
Jerzy Bartosik pytał, dlaczego na dro
gach ustawiane sąpo dwa znaki obok 
siebie i kto za to płaci; Jadwiga Tro
jan  chciała wiedzieć, czy jeszcze w 
1999 roku załatane zostaną dziury w 
asfalcie na PI. W ojska Polskiego; 
Albin Zańko pytał o plany rozwoju 
bazy szkół podstawowych w mieście; 
Marek Pańczyk prosił o wyjaśnienie, 
czy to prawda, że od 1 stycznia 2000 
roku zostają wycofane butle na gaz 
koloru czerwonego, a będą obowią
zywały tylko butle zielone.

B U D ŻET
Dyskusję na temat nowego budże

tu miasta rozpoczął burmistrz Marian

Ostatnia w 1999 roku sesja Rady Miejskiej Turku odbyła się we wtorek, 28 
grudnia i niemal w całości poświęcona została uchwaleniu budżetu miasta na 
rok 2000.

Budżet optym alny 
i uspołeczniony

wych i celów  pozaprodukcyjnych 
1,09 zł; 1 m3 odprow adzanych  
ścieków  dla celów  produkcyjnych 
1,61 zł.

ZASŁUŻENI
Po raz pierw szy w tajnym  gło

sowaniu radni nie odrzucili żadne
go z kandydatów  do odznaki.ho
norow ej „Z asłużony  dla m iasta 
T u rk u ” . O d z n a k i p rz y z n a n o : 
Przedsiębiorstw u „SINTU R” sp. z
o.o. ZPC h w zw iązku z 40-leciem  
istnienia, oraz byłym prezesom  za
kładu: Tadeuszowi Kowalczykowi 
i Zdzisław ow i Krzesińskiem u.

sta w pomocy społecznej musi być 
coraz większy.

Ogółem dochody budżetu zapla
nowane zostały na kwotę 35.603.517 
zł, a wydatki na 35.452.636 zł. W 
trakcie dyskusji najwięcej kontrower
sji wywołała sprawa zmniejszenie o
5.000 złotych dotacji dla LKS „Ma
raton” i przekazania tych pieniędzy 
dla MKS MOS, jako dofinansowa
nie sportu masowego. Lech Zielony

Radni składali sobie życzenia nie tylko o treści osobistej

M arczewski, który miedzy innymi 
powiedział:

-  Przedstawiony Państwu pro
jek t budżetu miasta można określić 
ja k o  op tym alny i m aksym alnie  
uspołeczniony. Słowo optymalny 
odnosi się do warunków, w jakich  
przyszło nam tworzyć ten budżet [w 
tym miejscu burm istrz odniósł się 
do budżetu państwa i polityki m ini
stra finansów], Stan finansów pań
stwa przekłada się na nasz budżet 
samorządowy. Przyjęliśmy najbar
dziej optymalne rozwiązania. Sło
wo m aksym alnie uspołeczniony  
oznacza, że konstruując budżet sta
raliśmy się w maksymalnym stop
niu uwzględnić Państwa wnioski i 
postulaty. W budżecie tym dominu
ją  trzy  prio ry te ty . P ierw szy to 
oświata i ten, kto analizował pro
jek t nie powinien mieć co do tego 
wątpliwości. Drugi priorytet to in
westycje. Założyliśmy, że kontynu
ujemy szereg ju ż  podjętych inwesty
cji, głównie dotyczących kanaliza
cji, oczyszczalni ścieków, gazyfika
cji. Zwróciliśmy również uwagę na 
potrzebą realizacji drobnych inwe
stycji, które poprawią wizerunek 
miasta, na przykład remont elewa
cji urzędu, która je s t chyba najgor
sza z urzędów w powiecie. Trzeci 
priorytet to opieka społeczna -  mi
nister finansów  przekazuje nam 
coraz mniejsze środki. Myśleliśmy, 
że kwota jaką  otrzymaliśmy w tym 
roku to ju ż  skraj zapaści. Tymcza
sem okazało się, że na rok 2000 do
staniemyjeszcze mniej. Udział mia

powiedział, że wniosek ten neguje 
osiągnięcia klubu i pytał:

-  Co wiemy o działalności klubu, 
który zostanie dofinansowany z pie
n iędzy  zab ranych  M ara tonow i? 
Wniosek ten ma charakter personal
ny, jest skierowany przeciwko kon
kretnym działaczom Maratonu. Być 
może taka krzywdząca decyzja wpły
nie negatywnie na zapal działaczy i 
udział młodzieży.

Radny wyliczył również niektóre 
osiągnięcia Maratonu, którego spor
towcy uczestniczą nawet w mistrzo
stwach świata. Burmistrz Marczew
ski zaprzeczył personalnym pobud
kom zmniejszenia dotacji dla Mara
tonu i powiedział:

-  Ta decyzja nie została podjęta 
jednom yśln ie. Zarząd M iasta nie 
uchyla się od odpowiedzialności za 
losy klubu Maraton. Jeśli w trakcie 
roku pojawią się dodatkowe środki, 
którymi będzie można klub wspo
móc, to my to zrobimy.

Jerzy Wesołowski odczytał stano
wisko Klubu Radnych „Razem” w 
sprawie przedstawionego projektu 
budżetu:

-  Zaproponow any p rzez  Za
rząd  M iasta Turku (...) budżet 
naszego miasta na rok 2000 moż
na nazwać budżetem braku p er
spektyw i niespełnionych obietnic 
(...) Przy rosnących nieustannie  
obciążeniach  podatkow ych  nie  
widać realnego wzrostu dochodów 
budżetu, a wyprzedaż mienia mia
sta, która lata budżetowe dziury, 
służy tylko doraźnym, a nie per

spektywicznym i rozwojowym ce
lom. Kryzys dochodów budżetu  
p rzek ła d a  się  na ogran iczen ie  
w ydatków  na sport, kulturę, a 
przede wszystkim  na inwestycje 
(...) Obietnice popraw y bezpie
czeństwa życia w Turku składane 
tak licznie przez rządzących mia
stem nie mają nafmniejszego od
zwierciedlenia w środkach budże
towych na 2000 rok. Nie zaplano
wano wydatków, o które ju ż  wie
lokrotnie postulowaliśmy. Nie ma 
w budżecie środków na monitoro
wanie ulic, nie ma na dodatkowe 
etaty w policji. Pozostały tylko de
klaracje. Z  tych przede wszystkim  
p rzyczyn  n ie  m ożem y p o p rzeć  
przyszłorocznego budżetu.

Burm istrz M arian M arczewski 
przyznał, że je s t rozczarowany tym 
stanowiskiem klubu. Powiedział, że 
spodziewał się czegoś innego, niż 
„ciąg le pow tarzającej się starej, 
zdartej płyty” . Spytał również o wy
jaśn ien ie, jak ie  zdaniem  radnych 
Klubu „Razem” mienie miejskie jest 
wyprzedawane, ale radny Wesołow
ski nie odpowiedział. W głosowa
niu za budżetem głosowało 15 rad
nych z SLD, 9 z AWS było przeciw, 
1 radny wstrzymał się od głosu.

NOWE CENY
Na początku dyskusji na temat 

nowych cen wody i ścieków Lech 
Zielony odczytał stanowisko Klubu 
Radnych „Razem” w tej sprawie:

-  Klub Radnych Razem sprze
ciwia się w prow adzaniu propono
wanych podwyżek za wodę i odpro
w adzanie ścieków ze względu na 
skalę ich w ielkości nie znajdującą 
uzasadnienia ekonom icznego. Wy
sokość podw yżek netto dla gospo
darstw  dom owych liczona w sto
sunku rok 2000 do 1999 w yniesie

Rozlaniem szampana do kieliszków zajęli się radni Rabiega I Da- 
wicki

16 proc. za wodę i 25 proc. za od
prowadzanie ścieków, co je s t pod
w yżką drastyczną, znacznie prze
w yższającą wskaźnik inflacji. D o
datkow o podatek  VAT na usługi 
kom unalne spow oduje, że w yso
kość podwyżki brutto dla gospo
darstw  dom ow ych  w y n ies ie  23 
proc. za wodę i 32 proc. za odpro
w adzanie ścieków.

Przedstaw iciele PGKiM  w Tur
ku zapew niali, że ceny te i tak są 
jednym i z najniższych w W ielko- 
polsce. O statecznie stosunkiem  15 
głosów „za” i 7 „przeciw ” nowe 
ceny zostały przyjęte. B ędą obo
w iązyw ały od 1 stycznia 2000 r. i 
w ynoszą: 1 m3 w ody dla gospo
darstw  dom ow ych i celów  poza
p rodukcy jnych  -  1,47 zł; 1 m3 
w ody dla celów  produkcy jnych
2,00 zł; 1 m3 odp row adzanych  
ścieków  dla gospodarstw  dom o

O D P O W IED Z I 
I TOASTY

W odpowiedzi na interpelacje rad
ni dow iedzie li się, że ram pa na 
O SiR-ze nie powinna być składana, 
a warunki atmosferyczne nie wpły
w ają negatywnie na jej kształt. W 
sprawie znaków wyjaśniono, że są 
one ustaw iane dlatego, ponieważ 
weszły w życie nowe wymagania i 
nowe znaki różnią się nieco od do
tychczasowych m.in. wysokością i 
kolorem słupka. Ponadto okazały się 
nieprawdą ogłoszenia firm rozwożą
cych gaz o tym, że czerwone butle 
wychodzą z użycia. Będą one nadal 
obowiązywać, tak jak zielone i każ
de inne.

Na koniec radni lampką szampa
na wznieśli toast za Nowy Rok 2000 
i składali sobie życzenia noworocz
ne.

Anna Zawadka

WYKAZ ZADAŃ INWESTYCYJNYCH NA ROK
2 0 0 0 :

cm entarz komunalny 300.000 zł, drogi na Os. Łąkowa 300.000 zł, infra
struktura SM „Tęcza” 252.000 zł, budowa kanalizacji sanitarnej na Os. Zdrojki 
Lewe II etap, 2 część 200.000 zł, wykup gruntów 80.000 zł, modernizacja 
oczyszczalni ścieków 1.500.000 zł, kanalizacja deszczowa na ul. Końcowej
20.000 zł, kanalizacja deszczowa na Os. Wyzwolenia Północ 50.000 zł, sieć 
cieplna do bloku nr 19 Os. Wyzwolenia Północ 45.000 zł, ciąg pieszo-jezdny 
przy ul. Grunwaldzkiej i Uniejowskiej 5.000 zł, kotłownia osiedlowa ul. Młodych
50.000 zł, zagospodarowanie terenu przy ul. Piłsudskiego 82.500 zł, chodniki 
Os. Muchlin II 60.000 zł, budowa ciągu pieszo-jezdnego ul. Brzozowa 100.000 
zł, ogrodzenie cm entarza komunalnego 5.000 zł, zieleniak Os. Wyzwolenia
30.000 zł, zieleniak ul. Legionów Polskich 100.000 zł, wykup gruntów (w dziale 
gospodarka komunalna) 80.000 zł, rozbudowa przedszkola nr 7 10.000 zł, re 
mont kina 100.000 zł, m odernizacja Ośrodka W sparcia dla Osób z Problemem 
Alkoholowym 200.000 zł, ocieplenie budynku OSiR 50.000 zł, wymiana stolarki 
i elewacja budynku Urzędu Miejskiego i Starostwa Powiatowego 363.000 zł, 
zakup sprzętu komputerowego 110.000 zł, rem ont kotłowni w budynku Urzędu 
Miasta 10.000 zł. Łącznie na inwestycje zaplanowano 4.102.500 zł.
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Przykona
Z powodu zastrzeżeń w opinii wyrażonej przez Re

gionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu na temat 
budżetu gminy Przykona, jej uchwalenie przełożono 
na 6 stycznia 2000 roku.

Tuliszków

Sesja nieporozumień
Ostatniej sesja tuliszkowskich radnych w 1999 roku nie ominęła atmosfera 

nieporozumień, kłótni i... pouczeń. Uczyli się nawzajem: przewodniczący Rady 
Piotr Czekała radnego Zbigniewa Gradeckiego, a radny Gradecki przewodniczą
cego Czekałę. A chodziło o to, jak ten drugi ma prowadzić obrady i jak długo i w 
jakim tonie może przemawiać ten pierwszy.

Burmistrz Zenon M atuszewski w 
swoim sprawozdaniu przyznał, że 
największym osiągn ięciem  roku 
1999 było zwiększenie wydatków na 
inwestycje z 652.000 zł zaplanowa
nych, do 1.672.000 zł wykonanych. 
Ten duży wzrost wydatków związa
ny był z dodatkowymi pieniędzmi, 
jakie w ciągu roku wpłynęły do kasy 
gminnej. W tym czasie wykonano 
między innymi: wodociąg w Ogo
rzelczynie i Tamowej, wybudowano 
cztery (zamiast jednego zaplanowa
nego) przystanki w W ymysłowie, 
drogę w Ogorzelczynie, V i V I etap 
budowy kanalizacji w Tuliszkowie, 
modernizację hydroforni w Tulisz
kowie, odbudowę strażnicy OSP w 
Piętnie, rozpoczęto prace przy dal
szej budowie kom pleksu szkolno- 
Przedszkolnego w Grzym iszewie, 
zakupiono komputery dla Zespołu 
Szkół w Tuliszkowie i Grzymisze
wie i wiele innych. Burmistrz po raz 
kolejny wyjaśniał radnym  sprawę 
odwołania z funkcji dyrektora Szko
ły Podstawowej w O gorzelczynie 
Teresy Bocian. Ta kwestia w yw oła
ła kontrowersje, kiedy inne od bur
mistrzowskich wyjaśnień sformuło
wał radny Zbigniew Gradecki. Osta

tecznie burm istrz pow iedział, że 
wszystkie dokumenty są do wglądu, 
a dyskusja zapoczątkowana przez 
radnego jest „mówieniem kłamstw 
i wprowadzaniem zamieszania”.

W szystkie uchwały na tej sesji 
przegłosowane zostały jednogłośnie. 
Radni ustalili wykaz wydatków z 
budżetu roku 1999, które nie wyga
sną i będą kontynuowane w roku 
2000. Na liście znalazły się: moder
nizacja oczyszczalni ścieków w Tu
liszk o w ie  za kw otę 128.748 zł 
(prace potrwają do 30 czerwca 2000 
r.), opracowanie strategii rozwoju 
gm iny wartości 30.000 zł (do 31 
marca 2000 r.) i rekultywacja grun
tów w Kiszewach i Dryi za kwotę 
75.000 zł (prace zaplanowano do 30 
czerwca 2000 r.).

W związku z wprowadzeniem 7 
proc. podatku VAT na usługi komu
nalne podwyższono ceny wody, od
prowadzanych ścieków i wywożo
nych śmieci. Od nowego roku ceny 
te brutto będą wynosiły: ścieki z go
spodarstw domowych -  1,07 zł/m3; 
ścieki z instytucji -  1,23 zł/m3; ście
ki dowożone do oczyszczalni -  1,61 
zł/m3; woda dla gospodarstw domo
wych -  1,44 zł/m3; woda na cele

produkcyjne -  1,82 zł/m 3; jeden  
worek śmieci -  1,61 zł; jeden po
jem nik ze śmieciami -  1,61 zł, śmie
ci przyw iezionych na w ysypisko 
gminne -  1,07 zł/m3.

Również jednogłośnie zdecydo
wano o zmniejszeniu z 55 do 50 licz
bę punktów sprzedaży napojów za
wierających powyżej 4,5 proc. alko
holu (z wyjątkiem piwa), przeznaczo
nych do spożycia poza m iejscem  
sprzedaży. Obecnie na terenie gminy 
działa 36 takich punktów sprzedaży. 
Ponadto ustalono opłatę za znakowa
nie zw ie rzą t- 1 zł/szt.

Pod koniec obrad radny Zbigniew 
Gradecki zaprotestował przeciwko 
stylowi prow adzenia obrad przez 
przewodniczącego.

- Panie przewodniczący, tutaj 
każdy ma prawo powiedzieć swoje 
zdanie. A pan próbuje zamykać usta 
radnym opozycji i staje się adwoka
tem jednej strony -  mówił radny Gra
decki.

Przewodniczący Rady, Piotr Cze
kała odpowiedział, że dobrze wie, na 
co pozwala mu regulamin i jak  po
winien prowadzić obrady.

Anna Zawadka

Najpoważniejszym zastrzeżeniem, 
które zmusiło władze gminy do po
nownego przeprowadzenia procedu
ry uchwalania budżetu, było przezna
czenie w nim pewnej kwoty na dofi
nansowanie wdrażania postępu bio
logicznego w rolnictwie. Zdaniem

RIO nie należy do zadań własnych 
gminy. Podczas kończącej 1999 rok 
sesji, Rada skupiła się na uchwale
niu podatków i opłat lokalnych. Jak 
zwykle szczególnie ulgowo potrak
towano rolników. O dwa złote obni
żono w stosunku do ubiegłego roku 
cenę żyta, która posłuży do nalicze
nia podatku rolnego. Będzie ona naj
niższą w powiecie i wyniesie 15 zł 
za kwintal. Rolnicy zwolnieni zosta
li również z płacenia podatku za bu
dynki mieszkalne.

Z podatku  od n ieruchom ości 
zwolnione będą również podmioty 
gospodarcze, które rozpoczną w przy
szłym roku działalność na terenie 
gminy Przykona. Pamiętno również 
o emerytach i rencistach, których je 
dynym źródłem utrzymania są eme

rytury lub renty. Ich również zwol
niono z płacenia z podatku grunto
wego oraz od budynków mieszkal
nych i gospodarczych. Rada przyjęła 
Gminny Program Profilaktyki i Roz
wiązywania Problemów Alkoholo
wych na 2000 rok. Członkom komi

sji, która zajmie się jego wdrażaniem 
przyznano comiesięczną dietę w wy
sokości 150 zł.

Niespodziewanie na koniec sesji 
wywiązała się gorąca dyskusja. Po
wodem był wywiad udzielony „Echu 
Turku” przez Ryszarda Papierkow- 
skiego - przewodniczącego Rady 
Gminy, szczególnie fragment doty
czący wysokości diet pobieranych 
przez tamtejszych samorządowców. 
Zaczęto wzajemnie obarczać się od
powiedzialnością za ich wygórowa
ny poziom. Doszło do tego, że radny 
Sekura zaproponował zmniejszenie 
ich wysokości. Kończący posiedze
nie opłatek nieco uspokoił nastroje, 
choć nie wsyscy zdecydowali się na 
nim pozostać.

(art)

Bez budżetu, ale z 
dietami

Kawęczyn Dobra

Najmniejszy budżet
Gmina Kawęczyn dysponowała będzie najniższym dochodem spo

śród Wszystkich gmin powiatu tureckiego. Przyszłoroczne dochody 
Własne wyniosą zaledwie 4.567.407 zł. Nie osłabi to jednak w rażą- 
cy sposób tempa gminnych inwestycji.
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zlTmiejszono wydatki na kul- 
lUrę. Biblioteka w Kowalach
Paó s£ ic h z f ilią w T o k a ra c h

otrzyma 59 tys. zł. N a utrzy

manie zespołu „Sam i Swoi” 
ze Ż d ża r, o rk ie s try  dęte j 
OSP w Tokarach oraz św ie
tlic w W ojciehow ie i Mar- 
cjano wie przeznaczono 20 
tys. zł. K u ltu ra  fizyczna , 
w sparta zostanie kw otą 40 
tys. zł. Pozwoli to na u trzy
m anie sekcji piłki nożnej i 
te n is a  s to ło w e g o  KS 
„O rze ł” Kawęczyn.

Najpoważniejszymi przy
szłorocznym i inw estycjam i 
będą: rozbudow a w odocią
gów w M arcjanow ie i Mło- 
dzianow ie za 74 tys. zł, bu
dowa odcinka drogi asfalto
wej w M arcjanow ie za 120 
tys. z ł i kontynuacja budo
wy kolektora sanitarnego w 
K aw ęczynie za 125 tys. zł. 
D robniejsze kw oty zostaną 
w ydane na opracowanie do- 
k u m e n ta c ji c h o d n ik a  dla 
K ow ali P ań sk ich  i zakup 
prasy do zgniatania śmieci.

Na działalność dziew ię
ciu jednostek  O chotniczych 
S traży Pożarnych , w yasy 

gnow ano 100 tys. zł, a na 
w ypłatę diet radnym  26.000 
zł. O becnie radny  będący  
członkiem  Zarządu G m iny 
otrzym uje dietę w w ysoko
ści 48zł, a pozostali 36 zł. 
U trzym anie U rzędu Gminy 
ma kosztow ać w 2000 roku 
837,6 tys. zł. W iększość tej 
sumy przeznaczona zostanie 
na płace i ich pochodne dla 
pracowników zatrudnionych 
na 21,5 etatu. N a prom ocję 
gm iny w ydatkow anych zo
stanie 22,2 tys. zł. Dużym 
o b c iąż en ie m  d la  b u d że tu  
gminy, będzie spłata pożycz
ki i kredytu, zaciągniętych w 
W o jew ó d zk im  F u n d u sz u  
O chrony Środow iska i BGŻ 
Konin.

O statnia w tym roku se
sję Rady Gminy zakończono 
toastem  w zniesionym  oczy
w iście „beza lkoho low ym ” 
szam panem , za pom yślność 
w nowym  m ilenium .

(art)
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Po raz pierwszy Rada Miejska Dobrej, nie przeznaczyła w budże
cie gminy ani złotówki na inwestycje. Pomitego tego burmistrz Piotr 
Schulz pozostaje optymistą i wierzy, że powstanie w ciągu roku 
nadwyżka, które pozwoli zrealizować kilka najpilniejszych zadań.

Bez inwestycji
J ak p rzy sta ło  na R adę 

M iejską Dobrej w obec
nej kadencji, również kończą
ca ten rok sesja przebiegła 
szybko  i spraw nie . R adni 
uchwalili przyszłoroczne po
datki i opłaty lokalne. Zasto
sowano ulgę w podatku rol
nym w stosunku do osób, któ
re zaprzestaną produkcji na 
dłużej niż trzy lata. Warun
kiem jest zaoranie ziemi i pro
wadzenie mechanicznej walki 
z chw astam i. G runty takie 
m uszą być oznakow ane ta
bliczkami z imieniem i nazwi
skiem właściciela, jego adre
sem, klasą gruntów itp.

Równie sprawnie przebiegło 
uchwalanie budżetu. Przyszło
roczne dochody gminy wynio- 
są6,3 min zł. Najwięcej 2,3 min 
zł pochodziło będzie z subwen
cji oświatowej. Podatek docho
dowy od osób fizycznych, przy
niesie gminie 847,3 tys zł, a z 
podatek rolny 221 tys. zł. Po
ważną sumę w dochodach gmi
ny stanowi podatek od nieru
chomości. Planowane wpływy

z nigo majązasilić gminną kasę 
kwotą 559 tys. zł.

Siedem szkół podstaw o
wych, kosztowało będzie gmi
nę w 2000 roku ponad dwa mi
liony złotych z tego około 1,9 
min. stanowiły będą płace i po
chodne od nich. Utrzymanie w 
pierwszym roku gimnzajum to 
zaledwie 283,3 tys zł. Niewie
le mniej bo 264,3 tys zł, kosz
towały będą dowozy dzieci do 
szkół. Przedszkola w Dobrej i 
Piekarach to wydatek rzędu 
345,7 tys. zł, a tzw. klasy zero
we w szkołach podstawowych 
134,5 tys zł.

Dom Kultury dostanie w 
przyszłym roku 175 tys zł, a bi
blioteki 59,9 tys zł. Klub Spor
towy „W icher” Dobra, będzie 
zm uszony u trzym ać sw oje 
dwie drużyny piłki nożnej i po
wstającą sekcję tenisa stołowe
go zaledwie za 23 tys. zł. Dla 
po rów nan ia  R ada M iejska 
kosztowała będzie podatników 
44,1 tys zł. Tegoroczna spłata 
kredytów obciąży budżet sumą 
249 tys. zł.

Burmistrz Piotr Schulz po
wiedział nam, że choć w budże
cie nie przewidziano żadnych 
środków na inwestycje, to liczy 
na nadwyżkę budżetową, która 
pozwoli na zwodociągowanie 
wsi Dąbrowica i położenie as
faltu na drodze dojazdowej do 
szkoły Podstawowej w Pieka
rach. Chciałby również dopro
wadzić do opracowania kon
cepcji budynku i hali sportowej 
na potrzeby gimnaąjum.

Podczas sesji budżetowej, 
dyrktorka Domu Kultury w 
Dobrej Maria Ochocka, poin
formowała radnych o przebie
gu przygotow ań do po raz 
pierwszy przeprowadzanej na 
teren ie gm iny D obra akcji 
„Wielkiej Orkiestry Świątecz
nej Pomocy” . Oprócz niej sztab 
akcji tworzą: Maria Bartosik - 
radna i Elżbieta Pawłowska - 
kierowniczka Miejsko-Gmin
nego Ośrodka Pomocy Społecz
nej. Datki zbierało będzie 76 
w olon tariuszy , głów nie
uczniów szkół podstawowych i 
średnich. (art)
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i ECHO TURKU

Spory, czyli wiwat Wolność, 
Równość i .. Normalność

O sta tn ia  sesja  rady  m iejsk iej 
Turku, następująca zaraz po niej 
konferencja prasow a z w ładzam i 
naszego grodu oraz koresponden
cja nadesłana do naszej redakcji 
przez burm istrza Stanisław a Potu- 
rałę, pozw alają m ieć nadzieję, że i 
my, turkow ianie m ożem y i pow in
niśm y się spierać o spraw y isto t
ne. Inaczej m ów iąc, jakby  trochę 
nauczyliśm y się debatow ać o tym 
jak ? , kiedy? i na co? w ydaw ać 
publiczne pieniądze. Czyli pam ię
tając, z jednej strony o sw oich „za- 
kałapućkanych” w  PRL-u b iogra
fiach, przestaniem y w końcu dys
kusję m erytoryczną, zastępować li
cytow aniem  się kto -  zetesem po- 
wiec, zom ow iec czy inny party j
niak był m niejszym  bolszew ikiem  
i dlaczego? W spom niane na w stę
pie w ydarzenia pozw alają  żyw ić 
nadzie ję  na taki w łaśn ie rozw ój 
w ydarzeń. C hociaż z drugiej stro 
ny m oże sw oistym  aktem  dziejo

wej sprawiedliwości je s t to, że w y
rzuty sum ienia m ogą być je d n ą  z 
gorszych przypadłości jak ie  m ogą 
spotkać człow ieka. I co gorsza, 
przypadłością z rodzaju tych co tó 
W ielkopolska K asa C horych nie 
obejm uje. A le zostaw m y na boku 
boleści sum ienia i przejdźm y do 
oznak  sp o łeczn eg o  zd row ia . A 
w ięc w ko le jnośc i -  budżetow a 
sesja. Rządząca większość była jak  
zw ykle w iększością, ale i opozy
cja spełniła (przynajm niej częścio
wo) postaw ione przed n ią  zadanie 
i g łosow ała, a jakże , przeciw  bu
dżetowi rządzącej w iększości. O d
notowuje ten fakt jako pozytyw, bo 
w Turku nie było to je szcze dwa 
lata tem u takie oczywiste, kiedy to 
m niejszość pozw oliła sobie na fa
naberię  zgodzenia się na budżet 
w iększości. Czyli to w łaśnie teraz 
doczekaliśm y pierw szych sym pto
m ów dobrej rzeczyw istości -  czy
li, w iw a t W o ln o ść , R ó w n o ść
i...N orm alność. Bo przecież w na

turze dem okracji leży spór m iędzy 
rządzącą w iększością, a czekającą 
na sw ojąszansę opozycyjną mniej
szością. Dlatego też pozw olę sobie 
zaliczyć na poczet prźedsylwestro- 
w ych, żartów  stw ierdzenie p rze
w odniczącego Pakuły, że oczeki
w ał ze strony opozycji poparcia 
budżetu lub chociaż w strzym ania 
się od głosu. Panow ie, raczcie nie 
żądać od opozycji politycznego de- 
bilizmu. W ystarczy uważnie posłu
chać sw ojego  szefa , bu rm istrza  
M arczewskiego, który na tej samej 
konferencji klarow nie przewiduje, 
że procesy upartyjnienia (również 
w sam orządach) będą je s z c z e  
głębsze. N ie ośm ielam  się w tym 
m iejscu w skazyw ać (niech m nie 
ręka boska broni) nauczycielskiej 
m isji posła  M anickiego. Inaczej 
m ów iąc, to w łaśnie ustaw iczne i 
cyw ilizow ane śc ieran ie się spo
łecznych projektów  je s t is to tą  de
m okracji i co w ięcej, stanow i o je j 
sile. Bo nie je s t tak, że je s t  tylko

jeden, bezaltem atyw ny model rze
czyw istości. R olą sił politycznych 
aspirujących do w ładzy je s t usta
w iczna prezentacja w łasnych roz
w iązań, w łasnych  pom ysłów , w 
naszym  przypadku, pom ysłów  na 
m iasto Turek. Tu w praw dzie tkwi 
pew ien szkopuł, stąd m ianow icie 
w ynikający, że m y w Turku nie 
cierpim y na nadm iar pom ysłów. 
W prawdzie burm istrz M arczewski 
w ypom niał na posesyjnej konfe
rencji prasow ej ten grzech m iej
skiej opozycji, stw ie rdza jąc , że 
przedwyborcze pomysły kilku rad
nych prawicy sprowadzały się do 
czegoś w rodzaju budowy ogród
ków jordanowskich, (coś tu chyba 
na rzeczy jest), to ze swej strony 
pozw olę sobie dodać, stosując po
dobną poetykę, iż pom ysły lewicy 
na m iasto sprow adziły  się do po 
budow ania za pożyczone p ienią
dze paru tuzinów m ieszkań, aby w 
dalszej kolejności zrobić prezent 
n ie licznym , w im ien iu  lokalnej

sp o łe cz n o śc i, kosz tem  niestąty 
szans rozwojowych miasta. No, ale 
na ten tem at spieram  się z władza
mi m iasta ju ż  od daw na i dlatego 
pozwolę sobie opatrzyć krótkim je
dynie kom entarzem , fragm ent bur
m istrzow skiego listu, który publi
kujem y w bieżącym  num erze. I 
brzm i on następująco „zwiększo
ny deficyt budżetow y często do
brze św iadczy o aktywności inwe
stycyjnej m iasta” . W przywołany® 
zdaniu  radzę zw rócić uw agę n> 
słówko „często”, czyli nie zawsze 
i nie w szędzie. O baw iam  się ze 
sw ej strony , że to  zastrzeżenie 
m ocno odnosi się akurat do gminy 
m iejskiej Turek. Bo niestety, licz)' 
się nie tyle sam a w ielkość nakła
dów inw estycyjnych, co w rów
nym, a m oże w w iększym  jeszcze 
stopniu ich przeznaczenie. Czyli na 
co poszły p ieniądze, które tak za
chw alany w liście, deficyt budże
tow y spow odow ały? Pozostawia
ją c  retorycznym  tak postawione 
pytanie, raz jeszcze przypomnę, ż< 
Turek (przynajm niej politycznie) 
bardzo  zn o rm a ln ia ł. I to  brzm1 
dość optym istycznie.

Andrzej JareK
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Czy mamy być,, wyspą szczęścia "
Nie pierw szy raz na łam ach ga

zety „Echo T urku” zam ieszczane 
są  artykuły przedstaw iające dzia
łalność Rady M iasta i Zarządu jako 
działania zgubne dla m ieszkańców 
i całej zbiorowości lokalnej. O stat
ni artykuł pt. „Podatki po Turecku 
-  czyli ja k  dyskutow ać o podat
kach w m ieście, które m a 100 m i
liardów  d ługu?” au torstw a radne
go AWS, M irosław a M ękarskiego 
to  ju ż  szczy t b raku  ro zu m ien ia  
kw ot (w artości) o k tórych się p i
sze.

100 m iliardów  długu -  trudno 
zrozumieć skąd ta kwota się wzię
ła? Budżet m iasta wynosi po stro
nie dochodów -  34 milionów zło
tych i po stron ie w ydatków  tyle 
samo. W edług Pana znaczy to, że 
dług miasta je s t -  3000 razy w ięk
szy niż roczne dochody miasta. Czy 
to je s t możliwe?!

Są przepisy „Ustawa o finansach 
publicznych” : która określa wyso
kość (%) zadłużenia Samorządu do 
dochodów rocznych. W przypadku 
Turku zadłużenie w roku 2000 wy
nosi 4,5 proc. dochodów, a przepisy 
pozwalają na zadłużenie do 15 proc. 
Informacja podana w gazecie o pra
wie 3000 proc. wyższym zadłużeniu 
może mieszkańców Turku doprowa
dzić do „zawrotu głowy”.

Zdanie z ww. artykułu „Członko
wie klubu SLD przegłosują podatki 
bez w ątpienia w zaproponowanej 
w ysokości i wbrew  propozycjom  
klubu radnych AWS i UW, którzy 
jak  zwykle zaproponują ich obniże
nie” je st prawdziwe. A le Ci sami 
radni z klubu AWS i UW  nie zapro
ponowali obniżenia wydatków na

oświatę, M OPS, sport i inne dzie
dziny działalności, gdzie nie kto inny 
jak  Rząd przyznaje znacznie mniej
sze środki na zadania przekazane do 
realizacji samorządom, niż poziom 
inflacji. Z drugiej strony rosną wy
magania społeczne, a co za tym idzie 
w zrastają wydatki na zadania wła
sne gminy.

Więc jak  to się ma do rachunku 
ekonomicznego. Czy tylko populi
styczne hasła „my chcemy mniej
szych podatków, ale równocześnie 
chcem y zwiększenia wydatków”?! 
Tak się zrobić nie da!

Pisze Pan radny M ękarski, „że 
niektóre podatki mogą rosnąć tylko 
w granicach określonych przez M i
nistra Finansów i jem u należy się 
podziękowanie. Tak, to prawda, że 
M inister Finansów określa w yso
kość stawek podatków, procent in
flacji... Jak trafnie to widać na przy
kładzie tegorocznego budżetu pań
stwa, gdzie wszystkie zaplanowane 
wskaźniki makroekonomiczne legły 
w gruzach.

Natomiast, czy faktycznie propo
nujemy maksymalny wzrost podat
ków we wszystkich grupach podat
kow ych dozw olony wskaźnikam i 
M inistra Finansów? Oto fakty.

1. Podatek od środków transpor
tu

-  samochody do 12 ton ładow
ności wg M inisterstw a Finansów 
górna staw ka wynosi 1.609,44 zł 
(dla wszystkich samochodów jedna 
stawka). Zarząd proponuje wg ła
downości pojazdu od 460-1.442 zł 
czyli od 28 proc. -  85 proc. stawki 
górnej ustalonej przez M inistra Fi
nansów

-  samochody powyżej 12 ton ła
dow ności wg M inistra Finansów  
górna staw ka wynosi 2.081,40 zł 
(dla w szystkich sam ochodów je d 
na stawka). Zarząd proponuje wg 
ładowności pojazdów od 1.442 zł 
do 2.081 zł czyli od 69 proc. -1 0 0  
proc. stawki górnej ustalonej przez 
M inistra Finansów.

2. Podatki od nieruchom ości -  
w zrastają na rok 2000 średnio o 6,8 
proc. przy założonej przez Ministra 
Finansów inflacji 5,7 proc.

3. P odatek  ro lny i od posiada
nia psów  je s t zm niejszony  w sto 
sunku do propozycji M in istra  F i
nansów  o 14 proc. i 21 proc.

4. S taw ki op ła ty  targow ej na 
z ielen iaku  w zrasta ją  w granicach 
od 1 0 -  13 proc. ty lko  w jednym  
w ypadku o 33 proc., ale je s t  to 
kw ota 1 grosza.

Proszę pow iedzieć w jak im  ob
szarze cen, opłat, podatków  odby
w a się  ich o b n iż e n ie  w k raju ! 
P rzecież nas także d o ty czą  w zro
sty  cen na w olnym  rynku  -  p a li
wo, energia e lek tryczna, ciep lna 
itp ., co w pływ a bezpośredn io  na 
koszty  w ykonyw anych zadań ko 
m u n a ln y ch . T ych  ce n , a tak że  
ostatnio VAT na usługi realizow a
ne p rzez  sam o rząd  n ie u s ta la ją  
w ładze gminy. Na oceanie podw y
żek m y m am y być „w yspą szczę
śc ia” i rea lizu jąc  coraz w iększą 
ilość zadań obniżać w łasne w pły 
wy poprzez obniżan ie podatków  i 
opłat.

Jak  tego dokonać?

Zastępca burmistrza Turku 
Stanisław Poturała

M oja przygoda „W igilia’99” w 
sklepach turkowskich rozpo

częła się już 20.XII, a zakończyła się 
23.XII.99. Ponieważ mamy dziecko 
niepełnosprawne udałem się na za
kupy sprzętu elektronicznego (radio
magnetofonu). Zaopatrzony byłem 
w umowę podpisaną pomiędzy oso
bę niepełnosprawną a Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie w Kali
szu na kwotę 600 zł. Warunek był 
taki: 20 proc. wartości wpłaca oso
ba niepełnosprawna, a na resztę ceny 
zakupionego sprzętu firma (sklep)

wystawia rachunek z przedłużonym 
terminem płatności, który w imie
niu osoby niepełnosprawnej regulu
je  Powiatowe Centrum Pomocy Ro
dzinie (każde w kraju, także w Tur
ku). Po w stępnych rozm owach w 
sk lep ie  rek lam ow anym  w RTV 
„ZUHiP RTV A GD” na ulicy Ogro
dowej i wybraniu sprzętu -  chcieli
śmy dojść do porozumienia. Sprze
dawca (kierownik) nie mógł zrozu
mieć o co chodzi? Wybrałem numer 
telefonu do PCPR w Kaliszu do p. 
Lucyny Czarneckiej, która wyjaśni
ła w „czym rzecz”. Pan sprzedawca 
zadzwonił do swojego szefa. Podją
łem słuchawkę, aby osobiście jechać 
i wyłożyć filozofię takiej transakcji. 
Dalej wypadki toczyły się na pozio
mie: są różni oszuści, czy możemy 
sobie ufać, ja k  to zrobić w kompu
terze itp.

Czas płynął... trwało to dość dłu
go! (ja rozmawiałem 20.XII, żona 
22.XII, ponownie 23.X1I.) Do trans
akcji nie doszło -  straciłem zaufanie 
/sklep sprzedaje na raty/.

Zrozpaczony, że straciłem tyle cza
su i że nie będę miał upominku pod 
choinkę udałem się sklepu ze sprzę
tem elektronicznym na ul. Kolska. 
„SEO” Na półce ujrzałem radioma
gnetofon. Młody człowiek -  sprze
dawca zawołał z zaplecza właścicie
la. Myślę o key!

Ja zacząłem..., szef obejrzał umo
wę i skwitował, że takich transaka- 
cji nie dokonuje, a le ... obok jes1) 
sklep, Salon „DOMATOR” w Dorn1 
Handlowym na ul. Legionów Pol
skich, oni Pana obsłużą.

Z um ow ą w ręku i wyczekani11 
w kolejce zacząłem  tłum aczyć - 1 
znów: k ierow nik do szefa, szef 
kierow nika. Jest dobrze!!! Wybra- 
łem  sprzęt, w ypisujem y potrzebne 
dokum enty. A le sprzęt rńógę ode
brać gdy Centrum  prześle pozosta- 
lą  kwotę. Załam ałem  ręce -  wyją' 
łem  braku jącą forsę -  dałem  w za
staw  -  o trzym ałem  w ym arzony 
przez dziecko sprzęt, rachunki 1 
pokw itow ania /sklep także prowa
dzi sprzedaż ratalną/.

No, m ikołajow o-w ig ilijny  pre
zent mam.

Z poważanien1 
Mistrz Sprzedawca 

Ps. Uprzejmie informuję „za
łogi” i szefów w/w sklepów, sa
lonów że w Turku działa Zakład 
D o sk o n a len ia  Z aw odow ego) 
która kształci w zawodzie: wy
k w a lifik o w a n y  sp rzed aw ca , 
mistrz sprzedawca oraz kursy 
pedagogiczne dotyczące obsług' 
klienta.

Gorszy klient

6 9 stycznia 2000 r.



PODEJMĘ się szycia sukien ślub
nych i kolorowych, spódnic, bluzek 
itp., tel. 289 10 59. bz

UDZIELAM korepetycji z informa
tyki, tel. 21 41 197 po 16.00.

bz

ZAKŁAD Odzieżowy w Tuliszko
wie. ul. Zaremby 12 zatrudni w y
kwalifikowane krawcowe i praso
waczki. Kontakt osobisty w zakła
dzie. 2013/DK

MŁODA, dyspozycyjna, obsługa 
komputera, technik obsługi ruchu tu
rystycznego podejmie pracę jako 
sprzedawca lub opiekunka, tel. 
grzecz. 289 49 22. bz

Z A M IE N IĘ  M -4 w Ł odzi na 
mieszkanie w Turku, tel. 042'642 55 
84. 665dk

M IESZK A N IE do wynajęcia na ul. 
Kaliskiej, tel. 278 03 13. 676dk

Z A M IE N IĘ  mieszkanie M-3, ul. 
Piłsudskiego na dom lub wynajmę. 
Sprzedam garaż na os. Wyzwolenia, 
tel. 278 41 59. 667dk

Z A M IE N IĘ  m ieszkanie w łasno
ściowe z telefonem przy ul. Piłsud
skiego na dom lub wynajmę (możli
wość dopłaty), tel. 278 41 59.

666dk

Z A M IE N IĘ  k a w a le rk ę  47 m 2 
(piecowe) na 2 pokoje z dopłatą lub 
inne propozycje, tel. 278 26 08.

674dk

n i e r u c h o m o ś c i

PO M IESZC ZEN IA  na gab ine ty  
lekarskie wynajmę, atrakcyjne po
łożenie, tel. 278 58 53 po 17.00.

645dk

DO W Y N A JĘC IA  paw ilon han
dlowo-usługowy w  centrum Turku, 
0 Pow. 36 m* 1 2, tel. 278 26 38, 0601 
76 65 28. 636dk

DO W Y N A JĘCIA  lokal na gabi
nety lekarskie w centrum Turku, tel. 
278 29 33 po 15-stej. 641/JG

B IU RO  Obrotu Nieruchomościa
mi „Signo”, Browarna 2, tel. 289 
11 00, 0604 978 154. 1372/DK

SPRZED A M  dom w Malanowie o 

pow. 380 m2 * na działce o pow. 820 

m2, w całości wykończony. M ożli

wość zamieszkania od zaraz. Cena 

do uzgodnienia, tel. 288 31 91 po 

godz. 18.00. 66łdk

SPR ZED A M  5 ha ziemi w tym 2 

ha sadu, całość ogrodzona, w Pięt

nie, tel. 278 50 66. 664dk

*ur®k, ul. Milewskiego 8
( o b o k  T a r y  ) 
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C T Kupon na bezpłatne ogłoszenie drobne 

CjjlZIAŁ: POSZUKIWANIE PRACY

Imi ? n a z w i s k o ,  a d r e sIrńrł ł "OZWISK
lr° d ^ o len n ik ó w

Niefi
powiatu turec- ma

Elżbi orrnalna liderka Komite-
__ ®ecabk powiedziała nam:
(,a. leiTlu obiecywano nam zło- 
80T ,tymC;

)ddębiCl
Cln i Urzędem Skarbowym,

arostw JZasem praktycznie poza

giem C nada' n' e dysponują sze- 
^ z iniUr2ędów ■ instytucji. Nadal 
1 2du ' Pięćdziesiąt kilometrów 
łatWj^Ŝ 'eJ Woli lub Sieradza, by

cieirzesłać lub dostarczyć osobiście do Biura Reklam 
jak4<| Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń |
Mcr _  
dzi 
do 
OoDROBNE TYLKO 5 z ł !

dzje» 1(SPrawy w ZU S-ie, „Sane- 
'm ; łub sądzie. W Turku oddalo-

2aledwie kilka kilometrów da-
i°. blniejowa niż Poddębice rnr>7"

CZSłflW
ni<
dc
ró
ot

na.zwisko adres osoby nadsyłającej ogłoszenie

Zaznacz dział,
w którym ogłoszenie 
ma się ukazać:
□ SPRZEDAM
□ KUPIĘ
□ LOKALE
□ NIERUCHOMOŚCI
□ USŁUGI
□ NAUKA
□ RÓŻNE
Zasady przyjmowania ogłoszeń:
1. Kupon należy wypełnić 
drukowanymi literami.
2. Uiścić opłatę w wysokości 5zł|

3. Kupon razem z przekazem
zesłać do ' '  '

Ucznia 2000 r.

RTV SERW IS telewizory, magne
towidy, tunery SAT, odtwarzacze 
CD, piloty. Usługi również u klien
ta w domu. Niskie ceny. Transport 
gratis. Szulc Krzysztof, ul, Starzyń
skiego 27, os. Zapałczane, tel. 278 
02 86. dk5 8 6

K O M IN K I - projekt, budowa, mon
taż. W kłady już od 1400 zł. Kalisz, 
ul. Młynarska 73, tel. (062) 753 63 
39 ,502  10 91,0601 33 04 04.

1457/jg

RTV SERW IS telewizory, magne
towidy, tunery SAT, odtwarzacze 
CD, piloty. Usługi również u klien
ta w domu. Niskie ceny. Transport 
gratis. Zakład usług Radiowo- Tele
wizyjnych, Wiesław Krzesiński, ul. 
Kościuszki 21, tel. 289 46 92.

555/jg

RTV SERW IS telewizory, magne
towidy, tunery SAT, odtw arzacze 
CD, piloty. Usługi również u klien
ta w domu. Niskie ceny. Transport 
gratis. Serwis RTV- K rzysztof Ja
nowski, ul. 650-lecia 12, tel. 278 58 
06. 556/jg

TRA N SPO RT 8 osób lub 1 tona, 
tel. 278 14 67. 623dk

ŚCIANY działowe, sufity podwie
szane, zabudowa rur, instalacje elek
tryczne i hydrauliczne, malowanie, 
tapetowanie, gemalit, płytki, roboty 
murarskie itp., tel. 279 35 74 wie
czorem.

T A P E T Y  natryskow e, m alow a
nie, szpachlow anie, glazura, te ra
kota, panele ścienne, roboty m u
rarskie. Faktury VAT. Solidnie i 
tanio, tel. 288 61 63 w ieczorem .

657dk

G SM  -  Akcesoria do telefonów ko
mórkowych, futerały 25 zł, ładowar
ki sam. 30 zł, anteny, uchwyty. Tu
rek, ul. Mickiewicza 6, tel. 0601 381 
001. 3017/DK

T E L E F O N Y  komórkowe -  skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. Akceso
ria, servis. Turek, ul. Mickiewicza 6, 
tel. 0601 381 001. 3017/DK

TELEFO NY  komórkowe bez abona
mentu i rachunków Simplus, telekar- 
ty 50 zł i 100 zł. Turek, ul. Mickiewi
cza 6, tel. 0601 381 001. 3017/DK

ŻA LU Z JE  poziome, pionowe, ro
lety antywłamaniowe wewnętrzne, 
tapicerki drzwiowe, przeróbki okien, 
drzw i i zam ki Gerda, w izytówki 
drzwiowe, moskitiery (siatki przeciw 
insektom), tel. 278 58 51, 0603 222 
195. 981/DK

P R Z E D S T A W IC IE L  W izji TV, 
montaż w ciągu 48h, tel. 278 83 53.

600/jg

ZAGINĄŁ pies rasy -  szpic wilczy. 
Wzrost około 50 cm, maści srebrzy- 
stoszarej z czarnym nalotem na koń
cach puszystych  w łosów , głow a 
przypominająca lisią o spiczastych, 
małych uszach, nad grzbietem zawi
nięty, puszysty ogon. Proszę o infor
mację pod nr tel. 278 31 07 lub 0603 
693 179. D la znalazcy nagroda! bz

SKUP złomu i metali kolorowych 
Przykona SKR: a) miedź, mosiądz, 
brąz, aluminium, cynk i inne; b) 
skup złomu stalowego 1 tona -  90 
zł. Czynne pn. -  pt. od 8.30 do 
14.30 w soboty od 9.00 do 13.00, 
tel. 278 04 16. 672*

S K U P  złom u i m etali ko lo ro 
wych, Przykona SKR: a) złom o
w ych silników  elektrycznych i 
przewodów miedzianych i alumi
niowych; b) skup i sprzedaż euro- 
palet. Czynne pn. -  pt. od 8.30 do 
14.30 w soboty od 9.00 do 13.00, 
tel. 278 04 16. 672dk

K R E D Y TY  gotówkowe „C hro
bry” , Turek, ul. Kaliska 2 . 6 3 6 /d k

SPR ZED A M  bażanty łowne, tel. 
279 50 51. 640dk

SPR ZED A M  segment pokojowy, 
witrynę chłodniczą, zamrażarkę, tel. 
278 03 13. 676dk

K O M P U T E R  PC P en tium  166 . 
MMX, 32 MB RAM, napęd 1,44, z 
oprogramowaniem, tel. 278 29 33 po
15.00. 677dk

SPRZEDAM  piec i bojler c.o., tel. 
278 50 66. 664dk

S P R Z E D A M  p rasę  w y so k ieg o  
zgn io tu , zachodn ią , te l. 288 62 
55. 671dk

T A N IO  sp rz e d a m  c ią g n ik  C- 
330, 82 rok, z osprzętem  oraz fia
ta 125p, 83 rok. Po lichno  44.

655dk

SPR ZED A M  bizon Z 56, rok prod. 
1980, tel. 278 84 77. 657dk

AUTA powypadkowe, skorodowa
ne, zniszczone, osobowe, dostawcze, 
terenowe, ciężarowe. Zdecydowanie 
kupię. Przyjazd i odbiór natychmia
stowy (gotówka, transport gratis), 
tel. 0604 228 214. 1639/syl

K U PIM Y  samochody powypadko
we, zużyte, spalone, każdej marki za
rejestrowane w Polsce (płacimy go
tówką). Turek i okolice, tel. (0 90) 
35 40 03. 1660/syl

S K U P  sam ochodów  ro zb ity ch , 
zniszczonych, do remontu, osobo
wych, dostawczych, ciężarowych, te
renowych, zarejestrowanych w Pol
sce. Natychmiastowy przyjazd, pła
cimy gotówką, transport gratis, tel.
0 601 646 274. 1661/syl

ZDECYDOW ANIE kupię auta po
wypadkowe, zniszczone, osobowe, 
dostawcze, zarejestrowane w Polsce 
(gotówka, transport gratis), tel. (0 

90) 61 51 63, 0 604 846 202, Turek
1 okolice. 1662/syl

A U T O -C Z Ę Ś C I do samochodów 
f ra n c u s k ic h :  P E U G O T , R E 
NA ULT, C IT R O E N ; w ło sk ich : 
FIAT, LANCIA, ALFA ROMEO, 
sp ec ja ln o ść  pó lo sie , K onin , ul. 
Przem ysłow a 106, tel. 243 74 99, 
Turek, ul. Łąkowa 9, tel. 278 82 
19. 89syl

DO R O ZB ITY C H  aut zachodnich 
przywiozę części, tel. 2141 142.

643/JG

SPRZED A M  żuka, stan bardzo do
bry, tel. 288 53 34. 663dk

G A BIN ETY  LEK A R SK IE  -
G I N E K O L O G - P O Ł O Ż N I K

D orota W iesiołek
- także badania USG 

- sonda dopochwowa
-  I N T E R N I S T A

K rzysztof W iesiołek
- także badania USG 

przyjmują w czwartki od 15.30, w 
inne dni po uzgodnieniu na tel. 278 
15 08, 278 47 83 lub 0603 69 32 37,

T urek, O siedle M iranda 13 klj

J a n  W i e s i o ł e k
s p e c j a l i s t a  g i n e k o l o g - p o ł o ż n i k

udziela bezpłałnych porad w ramach umowy z
W IE LK O P O LS K Ą  K A S Ą  C H O R YC H

wtorek 15.00 - 18 .00 , środa 9 .0 0  - 12 .00 , piętek 9 .0 0  - 12.00  
w  innych dniach i godzinach przyjęcia w  gabinecie prywatnym
Turek, O sied le  M iranda 13 (obok dw orca PKS) 
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,KHO TURKU

Bez pluskwy ale za to z „Sokołem”
P onad trzy tysiące turkowian powitało na ryn

ku, przed ratuszem Nowy Rok. I był to z pew
nością największy bal sylwestrowy w naszym po
wiecie. Pomimo rozlicznych obaw, również i w 
Turku obyło się bez milenijnej „pluskwy”. Sam 
zaś staromiejski Sylwester był już w Turku ósmym 
z kolei, ale pierwszy w charakterze zabawy dys
kotekowej. Muzyka towarzyszyła balowiczom od 
23, aż do wpół do drugiej. Interludium w zabawie 
było przemówienie noworoczne burmistrza Ma
riana Marczewskiego, zakończone jego firmowym

utworem, czyli znaną pieśnią „Hej sokoły”, którą i 
tym razem wykonał a’ capełła z balkonu turkowskie- 
go ratusza. Zwieńczeniem tej poniekąd części oficjal
nej, był pokaz ogni sztucznych, oceniony przez przy
byłych jako ciut skromniejszy niż w latach ubiegłych. 
Cała impreza została uznana jednak za wielce udaną 
i jeśli nie liczyć kilku drobnych incydentów, obyła się 
bez większych wpadek i skandali. Słusznie zatem, 
obecni na rynku życzyli sobie wzajemnie - Do Siego 
Roku!

Red.

P

Promocja antologii poetyckiej

„Sam ośw ietln i” i  Turku
C zy promowany w środę, 29 grudnia to

mik poezji zatytułowany „Samoświetl
ni” ma szansę stać się wydarzeniem społecz
nym o randze wykraczającej daleko, poza wą
ziutką wszak grupkę, dwóch tuzinów miejsco
wych twórców, czy w ogóle ludzi nie pozba
wionych „lirycznego słuchu”? Na ewentual
ną, pozytywną odpowiedź, na to nieco karko
łomnie sformułowane pytanie, przyjdzie nam 
z pewnością nieco poczekać. Chociaż wydaje 
się, że uczyniono wiele, aby turkowscy „lu
dzie poezji” zaistnieli w szerszym niż dotych
czas odbiorze społecznym. Po pierwsze -  sze
roki, bo liczący 15 nazwisk, wybór autorów 
antologii. Sama ta ilość to już niezgorszej wiel
kości tuba promocyjna. Zwłaszcza, że zamiesz
czeni w almanachu autorzy nie są żadną za
programowaną formacjąpoctycką, ani też gru-

pąpokolcniową. Tworzą oni wręcz grupę, któ
rą można śmiało nazwać transgcneracyjną. Co 
rzcczjasna, zwiększa tylko potencja! oddzia
ływania. Po drugie -  zafascynowany lokalno- 
ściąi „poetycką prowincją”, autor wyboru i 
wstępu do tomiku -  Leszek Żuliński, który do
wiódł, że nie boi się przerysowań i nader śmia
łych zestawień i skojarzeń. Z drugiej zaś stro
ny bez złudzeń podkreśla, że „ Samoświetlni" 
to również (a może przede wszystkim?) do
kument życia literackiego Turku. I wreszcie 
trzeci element mogący stanowić dobra pod
walinę pod społeczny sukces zbiorku poezji, 
w tej jakże niepoctyckiej epoce. Mam tu na 
myśli postać patrona omawianego tomiku, jak 
i zresztą całego miejscowego środowiska po
etyckiego, czyli zmarłego w 1996 roku Wło
dzimierza Krzysztofa Marczewskiego. Choro

ba, zmaganie z cierpieniem, toczone w dodat
ku na oczach całego miasta i w końcu przed
wczesna śmierć (o ile śmierć może być „w 
porę”), bo w wieku 45 lat, połączone z magią 
poezji, „dostarczyły” materiału na zaistnienie 
w świadomości społecznej osoby, na poły już 
w Turku legendarnej. Bowiem Włodzimierz 
K. Marczewski wszedł już na dobre do lokal
nej mitologii społecznej i jako jej element stał 
się swoistą trampoliną (wg określenia L. Żu- 
lińskiego) dla środowiska miejscowych po
etów. Nic bez znaczenia dla tego środowiska 
był i sam charakter poezji WKM, określony 
przez autora wyboru ,Samoświctlnych” miesz
czącej się gdzieś między barokiem, a formą 
egzystencjalnego komunikatu.

Bohaterką spotkania była matka „mitycz
nego” już W łodka- Irena Marczewska, któ

Patronem tomiku był Włodzimierz Krzysztof Marczewski

rej towarzyszyła siostra poety, Aleksandra 
Baszkowska. Napór coraz trudniej skrywa
nych wzruszeń zmusił obie panie do wcześniej
szego opuszczenia bibliotecznej salki, która za 
sprawąprzed wszystkim Leszka Żulińskiego 
zamieniła się w miejsce swoistego epitafium 
ku czci Włodzimierza Marczewskiego. Dru- 
gąjakby częścią tej przygody z poezją były 
recytacje własnych wierszy w wykonaniu au
torów prezentowanych w omawianym alma
nachu. Prawdę powiedziawszy zostali oni 
wręcz przymuszeni do tego przez nieformal
nego lidera turkowskich twórców, Leszka La- 
menta. Traktowany jest on wręcz jako ducho
wy egzekutor poetyckiego testamentu W. Mar
czewskiego. Nic zatem dziwnego, iż to wla-

------ -------- -------- Iśnie z wiersza Lamcnta, „Przewodnik Ikara”, 
Żuliński zaczerpnął trafne określenie poetów, 
i ono użyczyło zarazem tytułu całej antologii- j 
„Samoświetlni”. Ze swej strony pozostaje ży
czyć turkowskim „samoświctlnym” kolejnych 
tomików, powiększającymi kolekcję doku
mentów życia literackiego naszego miasta. 
Wypada dodać, że antologia wydana została 
sumptem Urzędu Miejskiego w Turku i Wo
jewódzkiej Biblioteki Publicznej w Poznaniu, 
przy znaczącym współudziale prywatnych 
sponsorów: Apteki „Pod Turem”, Firmy „Ja
niak”, „LAMIR” i „Stoltur” J.M. Millerów. 
Rzecz ukazała się staraniem konińskiego Wy
dawnictwa „Apcks” s.c.

Andrzej Jarek

Malanów

I herbem w 2000 rok
Po blisko rocznych przygotowaniach gmina Mala

nów otrzymała własny herb. 
zatwierdzili radni uchwałą 
1999 roku.

Z a m ie rz e n ie m  w ład z  gm iny  
było, aby gm ina M alanów  w rok 
m ilenijny, 2000 w eszła w zbogaco -. 
na o w łasny herb. Zakład H era ld y -, 
ki w W arszaw ie opracow ał dwa 
wzory. O statecznie przyjęto  wer- 
sję, w której na zielonym  tle w id
nieje dąb złoty. Z praw ej strony 
dębu nam alow any został krzyż ar- 
cyb iskup i zło ty , a lew ej strony  
dzwon złoty. ;

P rzy ję ty  p rzez  radnych  w zór 
herbu pow iązany je s t z h isto rią  i 
teraźniejszością gminy. D ąbodw o- , 
łuje się do starego i sławnego dębu 
„B artek” z Kotwasic. Krzyż bisku
pi oznacza, że dawniej ziem ia ma- 
lanow ska była w łasnością arcybi
skupa. Z kolei z ło ta  dzw onnica 
swój wzór zaczerpnęła od zabytko
wej dzw onnicy kościelnej w M a
lanowie.

Jego ostatecznym wygląd 
Rady Gminy z 30 grudnia

W ójt Bogumił Stawicku obiecał, 
że jeśli tylko pozw olą na to ubogie i 

ią  n.wuię. z.aiamaieiii ręce — wyj3."
łem brakującą forsę -  dałem  w za
staw  -  o trzym ałem  wym arzony 
przez dziecko sprzęt, rachunki 1 
pokw itow ania /sklep także prowa
dzi sprzedaż ratalną/.

No, m ikolajow o-w igilijny  pre
zent mam.

Z. poważanieU1 
Mistrz Sprzedawca 

Ps. Uprzejmie informuję „za
łogi” i szefów w/w sklepów, sa
lonów że w Turku działa Zakład
n n e U n n a le i i ia  7, a w n ri n w o <t e

Herb gminy Malanów na ra
zie będzie wisiał w szkołach i 
Urzędzie Gminy

środku finansowe; herb gminy bę
dzie w itał w jeżdżających do gminy 
z czterech stron. AZ

8 9 stycznia 2000 r.



w ych, w ym iana okiem  w salach 
g im n a s ty c zn y c h  w szk o łach  w 
M alanow ie i D ziadow icach (za
m iast w ym iany okien w U rzędzie

G m iny w M alanow ie), za in sta lo 
w anie dw óch punktów  św ietlnych 
W  D ziadow icach Folw ark, ośw ie
tle n ie  d rog i ko ło  cm en ta rz a  w

Malanów

Budżet niedosytu
Zaledwie o 1 proc. będzie większy budżet gminy Malanów na rok 2000, w 

stosunku do budżetu roku 1999. Po wliczeniu inflacji wynika, że w tym, roku w 
asie gminnej będzie mniej pieniędzy, choć potrzeby są ogromne.
Ze sprawozdania odczytanego 

Przez skarbnika gminy na sesji, któ
ra odbyła się 30 grudnia wynika, że 

u żet roku 1999 po w szystkich 
zmianach wprowadzanych w ciągu
s°qo Wyn'° sk P° stronie dochodów 
■ 6.800 zł, a po stronie wydat-

5.672.347 zł. Z kolej planowa- 
ochody w budżecie 2000 wy-

5 64̂   ̂ ^ 1  294 ZK a w ydatki 
' ’ -750 zł, w tym wydatki na in-

 ̂ es'ycje 631.126 zł. W wykazie in
westycji znalazły się: budowa wo- 
°ciągu w Targówce -  205.000 zł, 
a owa 2080 m drogi żwirowej w 

młaczewie - 60.000 zł, kontynu-

\vJMbUd° Wy Szkoly Podstawowej 
•łaczewie - 240.000 zł, prace 

Przygotowawcze pod budowę Szko-
y Podstawowej w K otw asicach -

56.000 7ł, prace przygotow awcze 
udowę gimnazjum w M alano- 

Wl6' 90-000 zł.
^ e w o d n i c z ą c y  k o m is ji  
P r K az im ie rz  N o w ic k i

s s-.2̂  stawił pięć popraw ek kom i-

bud'10 pro-iektu b u d że tu - B y ły to: 
uj ° Wa C2?ści drogi asfaltow ej na 
j^al taw*szyńskiej i Z ie lonej w 
p rz an° wie, w niosek  o pod jęcie  
c- ez -̂arząd G m iny działań  i za- 
jyc. ni9cie kredytu na budow ę ma- 

oczyszczalni p rzyzagrodo-

M alanow ie w k ie ru n k u  R acho- 
w ej. N iestety , kom isja nie w ska
za ła ź ró d e ł s fin an so w an ia  tych  
w szy stk ich  zadań , co je s t  ew i
dentnym  błędem . W zasadzie ta 
kie popraw ki do budżetu  w ogóle 
nie pow inny być poddaw ane pod 
głosow anie. M im o to przew odni
czący Rady, Ignacy Kurpik zdecy
dow ał ogłosić g łosow anie, w k tó
rym  w szystk ie popraw ki i tak zo 
s ta ły  o d rz u c o n e  z d e c y d o w a n ą  
w iększośc ią  głosów.

Radny Andrzej But o projekcie 
budżetu powiedział:

Samorządowcy z Malanowa z dumą pozują do pierwszego zdjęcia przed Urzędem Gminy, na którym 
zawieszony został herb gminy

-  Je s t b u d że t n ie d o sy tu  nas 
wszystkich. Budżet roku 2000 zma
lał w stosunku  do budżetu  roku 
1999 ( .. .)  Proponuję, żeby zam iast 
budować kotłownie inwestować w 
gazownictwo ( .. .)  W zadaniach in
w estycyjnych nie mamy zaplano
wanego ani jednego metra drogi as
faltowej. Rozumiem, że priorytetem 
je st oświata, ale niedługo żwirem 
na drogach zasypiem y dachy.

Pretensje zgłosiła również rad
na Bożena Kołek:

-  Jest dokum entacja rozbudowy 
Szkoły Podstawowej w D ziadow i
cach , a w b u d ż e c ie , m im o , że 
oświata jest priorytetem, nie ma ani 
jednej złotówki na ten cel.

- Tak krawiec kraje, ja k  mu ma
teriału staje i tak właśnie będzie
my pracować tym, co mamy w bu
dżecie -  podsum ow ał stan  kasy 
gminnej w ójt Bogum ił Stawicki.

Ostatecznie za budżetem głoso
w ało 13 radnych, a 4 wstrzymało 
się od głosu. Przy jednym  głosie 
w strzym ującym  się przyjęto gm in
ny program  profilaktyki i rozw ią
zywania problem ów alkoholowych 
na rok 2000. Jednogłośnie zatw ier
dzono uchw ałę o nadaniu gminie 
herbu, przygotowanego przez Za
kład Heraldyki w W arszawie. Każ
da z dyrektorek szkół otrzym ała 
nowy herb gminny, aby dzieci za
poznały się z nim, kiedy w nowym 
roku pierwszy raz przyjdą do szkół.

S esja zakończy ła  się  lam pką 
szam pana i noworocznym i życze
niami, składanym i w szystkim  rad
nym, sołtysom i gościom przez wój
ta B ogum iła S taw ickiego i Prze
wodniczącego Rady, Ignacego Kur- 
pika.

Anna Zawadka

razem zaledwie przy jednyn

m 4 ją c v r2eC 1W nym  i -’ e d n y m  w s t r z y  
1 nic j, m S19’ Zaakceptowano włączę

d ę^ i^ lny Uniejów do powiatu pod 
kim A ''80 W w° jew°dztw ie łódź 
rzyśc ‘ ®Urnentowano to licznymi ko 
• . ^m i jakie dzięki temu spływa 

T O a ć  będą na Uniejów. Zda 
obecnego statur* roienników— — 

się ”perełką

sw o ich """  bardzieJ sceptyczni \ 
s połe Pr°gnozach są członkowi
nv 11 C2ncg0 Komitetu Miasta I Gmi

> u niei(W  tprzycz J y- to  oni w dużym stopni 
Rade uk-ni1' się do Podjęcia prze 
li wótyc„le® bocznej uchwały. Zebra 
ny Q, Zas wśród mieszkańców gmi 

'śród ° dwa tysiące podpisó\ 
ego 2Wolenników powiatu turec 
Rlżb' ' e 0̂rrna*na kderka Komite 
~ R T  9ecabk powiedziała nair

gdry t teiTIU o b iec y w a n o  n am  z*c
ar° stw mczascm Praktycznie poz 
)ddęb;Cl11' Krzędem Skarbowyn 
gjClTi e nadal nie dysponują sze 
ździmUr29ddw ‘ instytucji. Nada
> 2du • Po Pięćdziesiąt kilometró\ 

Oskiej Woli lub Sieradza, udat-
,dzie»'iSprawy w z u s _ ie > „San 
ym Za, Ub sądzie. W Turku oddal 
:j o d y tdw 'e kilka kilometrów d 

na był0 nicj°w a niż Poddębice, mo 
nieornalẐ atW‘d wszystko w obręb

ŻG o-
-  prz dkuset metrów, 
g ^ i^ ^ ta w ic id e  władz twierdz

w°je\vód2ySkała na Przystąpieniu 
na pt'zys . a łódzkiego. Wskazb 

Peszenie kanalizacji mias
9 styc>„-yc*n|a 2000 r.

Odpłynęli poddębicką łódką
Rada Miejska Uniejowa uchyliła uchwałę z 22 grudnia 1998 roku, w której opowiedziała się za przynależno

ścią do powiatu tureckiego w województwie Wielkopolskim.

i coraz realniejsze plany zagospoda
rowania wód termalnych.

-  Cały czas sądziłam, że wpłynę
ła na to operatyw ność obecnych 
władz gminy, a nie bliżej nie okre
ślone ich koneksje w Łodzi czy Pod
dębicach. Poza tym trudno tutaj nie 
docenić władz samorządowych gmi
ny w poprzednich dwóch kadencjach. 
To oni przyczynili się do wybudowa
nia dw óch oczyszczalni ścieków, 
zwodociągowania gminy, opracowa
nia koncepcji wykorzystania wód ter
malnych itd. itp. Stało się to w trak
cie przynależności Uniejowa do tego, 
jak się teraz sugeruje, złego regionu. 
Mówi się dużo o tym, ile to pienię
dzy dostaliśmy w formie pożyczek i 
dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska w Łodzi. Tym
czasem nikt nie jest w stanie obec
nie określić, jakie sumy wpłynęły by 
do nas z Poznania. Jedynie takie po
równanie mogłoby dać nam jasny 
obraz tego co straciliśmy bądź zyska
liśmy.

-  Czy radni przed podjęciem de
cyzji, która na lata zaważy na losach 
gminy Uniejów, wzięli pod uwagę 
stanowisko Komitetu, popieranego 
przez tak znaczącą grupę społeczną?

-  Nie choć to moim zdaniem za
k raw a na absu rd . D ość szybko

przestano się liczono się z naszym 
stanowiskiem, popartym na dodatek 
tak dużą liczbą podpisów. W niosku
ję  z tego, że wielu radnych po zaakli
m atyzowaniu się na swoich funk
cjach przestała dostrzegać swój elek
torat. M oim zdaniem, będąc nawet w 
pełni przekonanym do tej uchwały, 
powinni skonsultow aćjąz wyborca
mi. Tymczasem to my 
zabiegaliżmy o spo
tkanie z radnymi. Byli 
nawet tacy, którzy za- 
s ta n aw ia li się  czy 
m ogą to zrobić, po
nieważ nasz Komitet 
nie posiada osobowo
ści prawnej. Jeszcze 
niedawno powoływa
li sw oje spo łeczne 
komitety wyborcze, a 
teraz chcieliby rozma
wiać tylko z zareje
strowanym i sądow 
nie organizacjami.

-  P odczas sesji 
mówiono, że Łodzi i 
Poddębicom bardziej 
zależy na Uniejowie 
niż Turkowi i Pozna
niowi.

-  O ile wiem, to 
ani poddębicką Rada

Powiatowa, ani łódzki Sejmik Sa
morządowy nie zajęły oficjalnego 
stanowisko w tej sprawie. Tymcza
sem samorządy W ielkopolski i po
wiatu tureckiego zrobiły to. Komu 
w takim razie na nas zależy? Nie ro
zumiem skąd wśród przedstawicie
li władz naszej gminy taka ilość pro- 
łódzkiej propagandy sukcesu. N a

wet kiedy podczas sesji cytowałam 
za D z ie n n ik im  Ł ó d zk im  dane 
świadczące o tym, że znaleźliśmy się 
w województwie o najniższych do
chodach w przeliczeniu na jednego 
mieszkańca, byli tacy którzy to ne
gowali.

-  Co wobec tego zamierza robić 
Komitet?

-  Jeszcze się nad tym nie zasta
nawialiśmy. Spotkamy się po No
wym Roku i wówczas podejmiemy 
jakieś konkretne decyzje. Zdajemy 
sobie sprawę, że będzie nam coraz 
trudniej, ponieważ ta decyzja Rady 
zniechęci wielu ludzi do jakiegokol
w iek angażaowania się w sprawy 
społeczne.

Radni z U niejowa zdając sobie 
sprawę z tego, że słaby powiat pod- 
dębicki m oże ulec likwidacji, po
zostaw ili sobie jak  im się wydaje 
furtkę. Pozostaną w obecnej struk
tu rze  ad m in ista racy jn e j, dopóki 
pow iat ten będzie istniał. Później 
gotowi są  wrócić na życzliwe turec
kie łono. Czy Turek zechce wtedy 
przygarnąć przysłowiowego m oty
la, który bez niefrasobliw ie prze
m ieszcza się z kwiatka na kwiatek? 
Prędzej o U niejów  w zbogaci się 
Łęczyca, Zduńska Wola lub S ie
radz.

(art)
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MKS to nie „Matczaka Klub Sportowy”

Blaski i cienie Jura”
Rozmowa z Leszkiem Matczakiem. prezesem MKS Tur Turek
-  Panie prezesie zacznijmy od 

wyjaśnienia statusu Miejskiego 
Klubu Sportowego “Tur” Turek.

-  W okresie transformacji, na prze
łomie lat osiemdziesiątych i dziewięć
dziesiątych, straciła rację bytu nazwa 
Międzyzakładowego Klubu Sporto
wego “Tur”. Sytuacja w jakiej znala
zły się zakłady państwowe spowodo
wała, że wycofały się one z pomocy 
finansowej dla klubu. Uchwałą wal
nego zebrania podjęto wtedy decyzję 
o zmianie nazwy na Miejski Klub 
Sportowy i taką zarejestrowano w 
Wydziale Kultury Fizycznej i Sportu 
UW w Koninie. Następnie, kiedy 
weszły nowe przepisy nakazujące re
jestrację w sądzie, działalność klubu 
musiała zostać ponownie zarejestro
wana. Również i wtedy, na podsta
wie opracowanego nowego Statutu 
dokonano zapisu z nazwą Miejski 
Klub Sportowy “Tur” Turek. Tymcza
sem niektórzy politycy, czy włodarze 
naszego miasta nie chcą tego przyjąć 
do wiadomości i akceptować. Słysza
łem, że w iceburm istrz Lechosław 
Pawlak ma i taki pogląd, że MKS 
m ógłby również dobrze oznaczać 
Matczaka Klub Sportowy. Na szczę
ście ostatnio sportem bardziej zainte
resował się burmistrz Marian Mar
czewski, z którym jest całkiem inna 
rozmowa.

-  Finansowego wsparcia od sa
morządu chce każdy klub utożsa
miający się z miastem.

-  Nigdy publicznie nie występo
wałem przeciwko “MOS”, “Marato
nowi”, karatekom, szachistom, czy 
sportowcom innych dyscyplin. Jed
nak gdy dowiaduję się, że ich przed
stawiciele argumentują swoje racje 
tym, że po co dawać pieniądze na 
tych kopaczy z “Tura”, to mnie boli. 
Sport w Turku rozdrobnił się i każ
dy klub, gdy idzie o pieniądze, cią
gnie w swoją stronę. Tylko walcz
my o nie mówiąc, po co je  potrzebu
jemy, a nie na zasadzie zaglądania 
innym w garnuszek.

-  Jaką kwotą wsparło was mia
sto w 1999 roku?

-  Dotacja z Urzędu Miasta wynio
sła 67 tys. zł. Jest ona przeznaczana 
głównie na drużyny trampkarzy, ju 
niorów, place instruktorów, środki 
transportu, bieżącą działalność klubu 
(energia, telefony, sprzęt)) oraz opła
ty dla OSiR-u za wynajmowanie nam 
boisk na mecze i treningi. I ta pozy
cja, obok energii i transportu, najdro
żej nas kosztuje. Rozmawialiśmy z 
władzami miasta i dyrektorem Pako- 
sem, aby klub został zwolniony z tych 
opłat, przynajmniej jeżeli idzie o 
trampkarzy i juniorów. Przekonywa
łem, że w innych miastach kluby pro
wadzące pracę z młodzieżą nie pono
szą tych kosztów. Nie dostaliśmy tej 
zgody, bo byłoby to niezgodnie z prze
pisami na jakich funkcjonuje OSiR. 
Ulegają one zmianie w 2000 roku i 
może to będzie szansą. Powrócimy do 
rozmów i będziemy się starać, aby 
jednak za młodzież nie płacić. Wte
dy i trampkarze rozgrywaliby mecze 
na płycie głównej.

-  Do tej pory rzadko na niej go
ścili.

-  Opłata za płytę główną i boczną 
je s t  znaczn ie  zróżn icow ana . Ze 
względu na nasze ogólnie duże kosz
ty, ci młodzi piłkarze grają na bocz
nej, ale ona jest w kiepskim stanie. 
Ta główna płyta nie jest zła, ale tak 
na jednej, jak i na drugiej OSiR nie 
powinien szukać oszczędności kosz
tem ich utrzymania.

-Jak  pan oceni współpracę z dy
rektorem OSiR?

-  Uważam, że dyrektor Pakos jest 
mało komunikatywny. Mimo częstych 
zaproszeń z naszej strony, nie zawsze 
z nich korzysta, jakby się ich obawiał, 
choć nie wiem dlaczego. Nie za bar
dzo też chce sam podejmować decy
zje. Woli najpierw udać się do wice
burmistrza Pawlaka, który go chyba 
bardzo lubi.

-  A sprawa z rundy jesiennej 
związana z opłatami za treningi se
niorów?

-  Z tymi opłatami nie mógł pogo
dzić się trener Nowacki uważając, że 
powinno się płacić za czas trwania tre
ningu. Tymczasem gdy któryś z pił
karzy wcześniej wszedł na boisko, lub 
po treningu został jeszcze chwilę, to 
gospodarz stadionu to wszystko liczył 
i tak nam wystawiano rachunki. Pan 
Pakos, jako dyrektor OSiR bardzo 
lubi “kasować” pieniądze. Dlatego 
teraz jest ustalone tak, że zawodnicy 
wchodzą na boisko, przychodzi go
spodarz i trener podpisuje mu godzi
nę rozpoczęcia treningu, a potem jego 
zakończenia.

-  Mówiąc o działaniach innych 
trzeba też widzieć swoje. Przykra i 
niepokojąca sprawa, to wycofanie z 
rozgrywek drużyny juniorów star
szych.

-  Trampkarze starsi wywalczyli 
mistrza Okręgu. Rywalizacja drużyn 
juniorów  to liga międzyokręgowa. 
Wyniki zadawalające, mówiło się, że 
jest klimat i jakoś tak nikt dokładnie 
nie przyglądał się tej młodzieży, co 
się z nią dzieje. Myśmy wszyscy, 
włącznie ze mną zapatrzyli się w se
niorów i przez to wiele spraw nam 
uciekło. Już w ubiegłym sezonie -  
w iosną zdarzyły się pierwsze przy
padki, że nie można było skompleto
wać drużyny. Po zakończeniu sezo
nu, z racji wieku, paru zawodników 
odeszło. Jednak ci co zostali i dość 
liczna grupa juniorów  młodszych, 
powinna być gwarancją że pan Su
peł nie powinien mieć problemów ze 
skompletowaniem drużyny juniorów 
młodszych i starszych w nowym se
zonie. Tymczasem zaczęły do mnie 
docierać informacje, że na meczach 
wyjazdowych zaczynają mieć miejsce 
nieczyste zagrywki w składach. Wte
dy otwarcie pojawił się problem ze 
skompletowaniem drużyny juniorów 
starszych na mecz wyjazdowy. Nie 
pojechali. Przeprowadziliśmy z nimi 
rozmowę. Jedni tłumaczyli się tym, że 
nie mogą trenować, bo uczą się po
południami, inni, że mająpraktyki, ale 
obiecali, że na mecze będą się stawiać. 
Jednak znowu doszło do sytuacji, że

trzeba było mecz oddać walkowerem, 
który jest karany kwotą? tys. zł. Pod
jęliśmy więc ciężką decyzję o wyco
faniu zespołu z rozgrywek. Jeden z de
cydentów zarządu, doktor Szalek był 
nią bardzo zdziwiony. A jeszcze nie
dawno sam optował za tym, aby prze
kazać trzech juniorów 3o Kawęczy
na, gdzie trenerem jest jego syn. Gdy 
jeszcze przypomniałem o pewnej nie 
czystej sprawie z wiosny ubiegłego 
sezonu dotyczącej też drużyny junio
rów i pan Szalek dobrze wie o co 
chodzi, to temat się urwał.

-C zy juniorów młodszych nadal 
będzie prowadził pan Supeł?

-  Jego umowa o pracę wygasła 15 
listopada 1999r. i nie widzę możliwo
ści dalszej współpracy. Pan Stanisław 
nie nadaje się do pracy z młodzieżą. 
To jest moja ocena.

- A  więc co dalej?
-  To musi być osoba nie tylko po

trafiąca pracować z młodymi ludźmi,

ale i dyspozycyjna. Trzeba dopasować 
zajęcia dla tych, którzy nie mogą tre
nować w godzinach popołudniowych. 
Do końca 1999 roku sekcja piłki noż
nej, której przewodniczy pan Balcer- 
czyk, otrzymała czas na opracowanie 
programu pracy z młodzieżą. Jeżeli 
tego problemu nie rozw iążą to będę 
musiał sam podjąć decyzję. I jeszcze 
jedna ważna sprawa. Od rundy wio
sennej nie będąjuż bezpośrednio wy
płacane młodzieży diety za mecze wy
jazdowe. Najwygodniej jest dać pie
niądze niż robić sobie kłopot. Teraz 
ci, którzy będąz młodzieżowcami jeź
dzić zostaną zobowiązani do zorga
nizowania im posiłku w ramach przy
sługujących diet. Dzisiaj w Polsce 
nawet za niewielką kwotę też można 
zjeść.

-C o  będzie z juniorami starszy
mi?

-  Nie można stracić żadnej grupy 
juniorów, bo zrobi się wielka dziura. 
Swoją pomoc zaoferował trener No
wacki, który wiele lat pracował z mło
dzieżą. Uważa, że trzeba dotrzeć do 
tych starszych, porozmawiać z nimi i

przekonać ich. Każdego, który wyra
zi chęć kontynuowania gry w piłkę 
weźmie pod swoją opiekę, dołącza
jąc ich do grupy seniorów. Rozmawia
liśmy już z Wojciechowskim, który 
wraca i będzie trenować. Liczę, że 
inni też to uczynią.

-  Sukcesy odnosi się wtedy, jak 
wszystko jest zaplanowane i dobrze 
realizowane, a nie na zasadzie “ja
koś to będzie”. Proszę powiedzieć, 
jako prezes klubu, co się zamierza 
zrobić nie za dzień, dwa, ale w ca
łym obecnym roku.

-  Kiedyś praca prezesa polegała na 
prostym zadaniu rozporządzania pie
niędzmi, których było sporo. Dzisiaj 
jest odwrotnie. Wydatki za 1999 rok 
zamkną się kwotą około 125 tys. zł. 
przy dotacji z budżetu miasta 67 tys. 
zł. Na 2000 rok przewidziano dla klu
bu kwotę nie wiele w iększą bo 72 
tys. zł., a wydatki na pewno się nie 
zmniejszą. Zakładam utrzymanie ze

społu  ju n io ró w  
młodszych w lidze 
międzyokręgowej i 
p rzyw rócen ie  do 
rozgrywek drużyny 
juniorów starszych, 
choć będą musieli 
zacząć nowy sezon 
na je s ie ń  od ligi 
okręgowej. Osobi
ście wierzę w to, że 
nie zawiodą senio
rzy i będzie awans 
do IV ligi. Kolejna 
w ażna spraw a, to 
zakup używanego 
autobusu, z którego 
będą korzystać  
wszystkie drużyny. 
Tym sam ym , nie 
musząc dokonywać 
wynajmu, znacznie 
zmniejszymy koszty 
transportu.

-  Ta finansowa 
“dziura” do załata

nia jest spora, a sponsorzy niezbyt 
chętnie podają wam rękę, aby po
móc. Może jako klub sami sobie po
psuliście stosunki z ludźmi biznesu?

-  W jednym z felietonów w wa
szym tygodniku, redaktor naczelny 
napisał, że działacze klubu nie umie
ją  uszanować sponsorów i stąd ich 
nieobecność. Owszem, zdarzyło się 
w tym klubie, że swego czasu rozwią
zano sekcję siatkówki seniorów bez 
wiedzy pana Opłatka, który był głów
nym sponsorem. Nie chcę o tym za 
dużo mówić, bo wydarzyło się to nie 
za mojej kadencji. Szkoda jednak, że 
tak się stało, bo pan Opłatek lubi 
sport, a został potraktowany, łagod
nie mówiąc, niezbyt elegancko. W 
ogóle wokół tego klubu jest dość spe
cyficzny klimat. Utarło się, że panuje 
w nim jeden wielki bałagan i w roz
mowach ze sponsorami, trzeba długo 
przekonywać, że ta opinia jest obec
nie niesłuszna.

-  Chcąc mieć sponsorów trzeba 
ich najpierw odpowiednio zachęcić 
do współpracy.

-  Dwa miesiące temu rozmawia-

Leszek Matczak, prezes MKS „TUR” Turek

łem z red. Jarkiem i wstępnie ustali
liśmy, że przy współudziale waszej 
gazety zorganizujemy spotkanie z 
ludźmi biznesu. Mam nadzieję, że 
uda się to zrealizować jeszcze »' 
styczniu. Z naszej strony przedsta
wimy koszty gry w IV lidze, czyn'1 
kim dysponujemy, jakie sąpotrzeł) W 
itd. Oczywiście, że nie od razu bę
dziemy oczekiwać deklaracji, ale li
czę na to, że stworzymy klimat i uda 
się określić ramy dobrej współprac) 
ze sponsorami. Uważam, że gdy na
stąpi awans, to miasto nie będzie na 
nas patrzyło źle, ale również poin0' 
że. Gdyby to samo uczyniło staro
stwo, to wszyscy razem możert) 
przyczynić się do promocji miasta1 
powiatu w Wielkopolsce. Futbolo# 
reorganizacja sprawiła, że wielkopol
ska IV liga będzie bardzo silna, ak 
dzięki temu i bardziej atrakcyjna. Nt{ 
zm arnujm y rysującej się szans) 
awansu w tym sezonie. Później bę
dzie ciężko to osiągnąć i w V lidze 
możemy pozostać na bardzo długo-

-  Dlaczego nie udało się awan
sować w ubiegłym sezonie?

-  Gdy swoją pomóc zaoferos# 
pan Andrzej Lichawski wydawało b*

. się, że przy wspólnej z nim inwestj' 
cji uda się szybko powrócić do IV lig1 
Niestety nie udało się. Może dlatego- 
że chcieliśmy to osiągnąć za bardz0 
na siłę i za mocno poszliśmy 'v3 
wzmocnienia. Jedni sprawdzili si? 
inni nie. Powstał przy tym jeszc# 
konflikt pomiędzy “miejscowymi”3 
“nowymi”. Zaczęło się wypominam3 
kto za co gra i atmosfera była kiep 
ska. Szczęśliwej ręki nie miał też tre
ner Niewiarowski. Zrobił trochę do
brej roboty, ale nie spełnił tego, cze
go oczekiwaliśmy. Trzeba przyzna3 
rację panu Lichawskiemu, że należa
ło go zwolnić po “wpadce” w Babia
ku. Z kolei przegrany mecz w Kok 
wywołał różne podejrzenia. Pan A0' 
drzej zwątpił w to wszystko i chci* 
odejść. Udało mi się jednak go prze
konać i został do końca sezonu. 0&

■ chodząc, ani on nie zatrzasnął furtk'- a 
a ni my jej przed nim nie zamkn?!' 
śmy. Ja mam nadzieję, że jeszcze^ 
spróbuje nam pomóc. On kocha p$- 
nożną Liczę na to, że ta w Turku W 
dzie mu bliższa od tej w Koninie-

-  Gdyby dokonać porównał1'* 
obecnej drużyny i trenera do ub>1” 
głego sezonu, to jaka byłaby po'1* 
ocena?

-  Robiąc takie porównanie, to 
drowo jest słabsza, ale mocniejsza0" 
strony trenera. Pan Nowacki urn'3 
przekazać swoją wiedzę, naw iąż 
kontakt, stworzyć klimat, umotyV° 
wać drużynę, ale przede łyszystki01 
jest akceptowany i to jest bardzo w^ 
ne. Sam nie kryje, że najpierw będzj3 
zawsze z piłkarzami. Czuje na sob'3 
obciążenie osiągnięcia wyniku, a|3 
widzi też, że u nas jest ta motywabf 
do gry w lepszej lidze. Drużyna a'3 
przegrała jesienią żadnego mecz" 
Jest na 1. miejscu w tabeli, choć' 
przewaga punktowa mogłaby bf 
większa. Ważne jest jednak to, że $  
zespół zaczyna grać zespołowo, a P1* 
karze wzajemnie się szanować. ^  
musi przynieść końcowy sukces.

-  Przyzna pan jednak, że ta ^  4  
dra nie była jesienią zbyt liczft4’ 
czym nie ułatwia się pracy trenO-® 
wi. W rundzie wiosennej, która j0*1 
zawsze trudniejsza, wystarczą koki 
ne kartki czy kontuzje i pojawi s'- 
problem ze skompletowaniem p0<* 
stawowego składu.

S '

-  Zdaje sobie z tego spraw? ;
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wiem, że trener powinien mieć do 
dyspozycji przynajmniej 16-18 piłka
rzy. Na pewno u nas będzie znowu 
grał Jacek Kanclerowicz, a w jego 
przejściu z Aluminium Konin pomógł 
m.in. pan Lichawski. W miesiącu 
styczniu trener Nowacki będzie jesz
cze testował dwóch zawodników z 

r Aluminium. Jestem przekonany, że 
dogadamy się z KP Konin i nadal po
zostanie z nami Arkadiusz Marzyń- 
ski. W zanadrzu jest jeszcze Paweł 
Kopiński, też z KP Konin. Liczę, że 
P° rozmowach przeprowadzonych 
m-in. ze Sikorą Maciejewskim, Lich- 
nerowiczem, Lewandowskim i Prze- 
kwasem, ta uzdolniona grupa junio
rów starszych podejmie treningi u 
pana Nowackiego i będzie tworzyła 
szerokie zaplecze drużyny seniorów. 
Gdyby tak się stało, to nie musieli by- 
smY już korzystać z usług Motyliń- 
skie§o i Linika.

lidzi

~ W naszej rozmowie nie zapo- 
ntnijmy o samych piłkarzach i po
wiedzmy, co oni mają z tego, że re
prezentują MKS Tur Turek.

Bardzo szanuję ich za to, że w 
:e w tym sezonie grają za nic. Tak 

się dogadaliśmy. Nie mająpłacone za 
mecze bez względu na ich rezultaty. 
Nie mają diet za spotkania wyjazdo
we. Zwracamy tylko za doj azdy i pła
cimy za jednostkę treningową z pie- 
niędzy uzbieranych od sponsorów, 
ehcąc chociaż w ten sposób ich na
grodzić. Sąto ambitni młodzi ludzie. 
Wielu z nich, po ukończeniu szkoły 
średniej podejmuje naukę na studiach 
' to również trzeba docenić. W przy
padku awansu pewne sprawy będą 
musiały znacznie się zmienić. Przede 
Wszystkim zostaną wprowadzone sty
pendia. W jakich kwotach one będą 
t0 będzie uzależnione od tego, jak 
nam się powiedzie w rozmowach ze 
sponsorami. Ja również prowadzę 
działalność gospodarczą i nadal, na
Wie ile będę mógł, to temu klubowi 
Pomogę.

~Pan nie jest zwolennikiem zbyt 
r°zbudowanego zarządu klubu?

~ Duży zarząd w dzisiejszych cza- 
to wielkie nieporozumienie. 

wybór np. 11 członków jest często 
"a Sllę i z przypadku. Potem te oso- 
y me mają za bardzo co zaoferować.Dziś' 'Z'siaj o strategii rozwoju powinna 

decydować wąska grupa ludzi, która 
jest w stanie zaoferować konkretną 
Pomoc i potrafiąca przekonać innych 
do swoich koncepcji, zyskując tym
samym dla klubu kolejnych sprzy
mierzeńców.

~ Na zakończenie proszę jeszcze 
Powiedzieć, na ile pan jest przeko- 
nany, że drużyna Tura awansuje doIV ligi?

W 70 Ubiegłym sezon*e wierzyłem 
aje Procentach. Sport jest sportem, 
nej eCn*6 n'e biorę pod uwagę in- 
komm°Żliwości niż tylko awans. Na 
(j2j *fC Ze SWej strony chciałbym po- 
TUra ° * ać wszystkim zawodnikom 
soromCh tTenerom’ działaczom, spon- 
rZiłdo JaWnym ' n' e j awnym, sarno- 
Szą i m m'asta ' Powiatu za tę więk- 
WSpanniej^ P o m o c ,  naszym byłym 
s,ątyc^ m  piłkarzom z lat sześćdzie- 
łec2riie’ *Ctl",rzy obecnie pomagająspo- 
Turku ^rzy organizacji meczów w 

■! równi °raz wszystkim kibicom jak 
za pr^Z R odnikow i “Echo Turku” 
n°żne'^a^0vvan‘e turkowskiej piłki 
2000 u 2yczmy sobie, aby ten Nowy 
ści, satys* ^rzyn'° s^nam wiele rado- 
WyżS2cj | 3̂ cj ' ’ oczekiwany awans do

°żniawiał Wiesław Klecha

9 s t yc?h-C2r» a  2 0 0 0  r.

ECHO TURKU

Nowelizacja prawa spółdzielczego w styczniu 1990 roku wymusiła na bankach 
spółdzielczych usamodzielnienie się i samofinansowanie. Nie dla wszystkich nowe 
realia okazały się sprzyjającymi. Samodzielne funkcjonowanie w nowych, rynko
wych warunkach było trudne. Części groziło bankructwo. Jedynym ratunkiem dla 
nich było połączenie się z innymi bankami.

Jedyny samodzielny
Dzisiaj po 10 latach od noweli

zacji prawa spółdzielczego można 
ocenić losy banków spółdzielczych 
na naszym terenie. Jedynym samo
dzielnie funkcjonującym bankiem 
został tylko Bank Spółdzielczy w 
M alanowie. Bank ten działalność 
sw ą prowadzi od 1912 roku rozpo
czynając jako „Kasa Szewczyka” i 
wówczas działaniem swym obejmo
wał także miejscowości Turek, Słod- 
ków, Kowale. Od 1996 podjęto pró
bę przyłączenia do BS M alanów

trzech słabszych banków w Kawę
czynie, Uniejowie i Dobrej. Dzięki 
wspólnym wysiłkom udało się ura
tować bankowość spółdzielczą w 
tych gminach, co z pewnością nie 
jest bez znaczenia dla klientów jak  i 
samej kadry tych banków. W 1998 
otworzono nową placówkę w Ceko- 
wie a w 1999 roku w miejscowości 
Kamień w gminie Ceków. Tak więc 
dzisiaj BS Malanów poprzez swoje 
oddziały obsługuje teren 5-ciu gmin 
tj. M alanów , K aw ęczyn, D obra,

Uniejów, Ceków, położonych w 3 
powiatach. W powyższych gminach 
bank obsługuje budżety gm inne, 
prowadzi działalność uniw ersalną 
obsługuje nie tylko rolnictwo ale w 
coraz większym stopniu podmioty 
prowadzące działalność gospodarczą 
jak  drobni przedsiębiorcy, handlow
cy, rzemieślnicy oraz klienci indy
w idualn i. Bank posiada łączn ie  
4.591 członków, prowadzi 7.093 ra
chunków i obsługuje 15.000 klien
tów.

Wyniki ekonomiczne plasują BS 
Malanów już od kilku lat wśród naj
lepszych Banków Wielkopolskiego 
Zrzeszenia Banków Spółdzielczych - 
GBW S.A. w Poznaniu. W 1999 roku 
odnotowano kolejny wzrost obliga 
kredytowego. Bank spełnia wszelkie 
warunki niezbędne do samodzielne
go prowadzenia działalności, osią
gnięto już dziś tzw. II próg wymo
gów kapitałowych. Aktualnie w na
szym powiecie jest to jedyny samo
dzielnie działający bank i to nie tyl
ko spółdzielczy.

Prezes banku Jan Tygielski uwa
ża, że mimo dobrych wyników trze
ba zawsze troszczyć się o jego utrzy
manie, gdyż wchodząc w okres sil
nej konkurencji bankowej trzeba 
prezentować nową jakość i wartość 
pracy.

dk

OBW IESZCZENIE
BURMISTRZA MIASTA TURKU

Z DNIA 23 GRUDNIA 1999r.
W SPRAWIE OGŁOSZENIA UCHWAŁY 

OKREŚLAJĄCEJ STAWKI PODATKU OD NIERUCHO
MOŚCI NA 2000r.

Na podstawie art. 42 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym (jednolity tekst Dz. U. z 1996r. Nr 13 poz. 74 z późn. zm.) podaję 
do publicznej wiadomości uchwałę Rady Miejskiej Turku z dnia 14 grudnia 
1999r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2000r.

BURMISTRZ MIASTA 
Marian Mirosław Marczewski 

UCHWAŁA NR XIV/160/99 
RADY MIEJSKIEJ TURKU 

z dnia 14 grudnia 1999r.
w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2000r.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorzą
dzie gminnym /tekst jednolity Dz. U. z 1996r. Nr 13 poz. 74 - późn. zm./, 
art. 5 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych / 
Dz. U. Nr 9, poz. 31- z poźn. zmianami/ oraz § 1 rozporządzenia Ministra 
Finansów z dnia 03 grudnia 1999r. w sprawie wykonania niektórych prze
pisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych /Dz. U. Nr 96 poz. 1129/. 
RADA MIEJSKA TURKU uchwala, co następuje :

§1
Określa się następujące stawki podatku od nieruchomości na rok podatko
wy 2000:
1. Od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części -  
0,41 zł
2. Od 1 n r  powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych z 
działalnością gospodarczą inną niż rolnicza lub leśna, z wyjątkiem budyn
ków lub ich części przydzielonych na potrzeby bytowe osób zajmujących 
lokale mieszkalne oraz od części budynków mieszkalnych zajętych na pro
wadzenie działalności gospodarczej - 14,36 zł
3. Od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym - 6,68 zł
4. Od 1 m2 powierzchni użytkowej pozostałych budynków lub ich części - 
4,79zł
5. Od budowli - 2 % ich wartości
6. Od 1 m2 powierzchni gruntów związanych z działalnością gospodarczą 
inną niż działalność rolnicza lub leśna, z wyjątkiem związanych z budynka
mi mieszkalnymi - 0,50 zł
7. Od gruntów :
a/ będących użytkami rolnymi nie wchodzącymi w skład gospodarstw rol
nych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 15 listopada 1984r. O podatku 
rolnym /Dz. U. z 1993r. Nr 94 poz. 431 jedn. tekst ustawy z póź. zm./ wy
korzystywanych na cele rolnicze - 0,04 zł od 1 n r  powierzchni 
b/ pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 
wodnych - 2,79 zł od 1 ha powierzchni 
c/ pozostałych - 0,07 zł od 1 m2 powierzchni

§2
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miasta Turku.

§3
Uchwałę ogłasza się poprzez rozplakatowanie obwieszczeń w miejscach 
publicznych, a takie przez ogłoszenie w lokalnej prasie.

§4
Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 
01 stycznia 2000r.

Przewodniczący 
Rady Miejskiej Turku

. Jan Pakuła
2 1 /D K ______________________________________________________________________________________________________ ,

OBW IESZCZENIE
BURMISTRZA MIASTA TURKU

Z DNIA 23 GRUDNIA 1999r.
W SPRAWIE OGŁOSZENIA UCHWAŁY 

OKREŚLAJĄCEJ STAWKI 
PODATKU OD POSIADANIA PSÓW NA 2000r.

Na podstawie art. 42 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 1996r. Nr 13, poz. 74 z późn. zm.) poda
ję do publicznej wiadomości uchwałę Rady Miejskiej Turku z dnia 14 
grudnia 1999r. w sprawie określenia stawki podatku od posiadania psów na 
2000r.

BURMISTRZ MIASTA 
Marian Mirosław Marczewski 

UCHWAŁA NR XIV/162/99 
RADY MIEJSKIEJ TURKU 

z dnia 14 grudnia 1999r.
w sprawie określenia stawki podatku od posiadania psów na rok 2000.

Na podstawie art. 18 ust 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorzą
dzie gminnym /tekst jednolity Dz. U. z 1996r. Nr 13, poz. 74 z późniejszy
mi zmianami/, art. 14 ustawy z dnia 12 stycznia 199 lr. o podatkach i 
opłatach lokalnych /Dz. U. Nr 9, poz. 31 z późn. zm./ oraz § 1 rozporzą
dzenia Ministra Finansów z dnia 03 grudnia 1999r. w sprawie wykonania 
niektórych przepisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. /Dz. U.
Nr 96 poz. 1129/.
RADA MIEJSKA TURKU uchwala co następuje:

§1
Określa się stawkę podatku od posiadania psów w wysokości 25,00 zł od 
jednego psa.

§2
1. Termin płatności podatku od posiadania psów ustala się do dnia : 31 
MARCA 2000r.
2. Osoby, które nabyły psa po terminie określonym w ust. 1 zobowiązane są 
uiścić podatek w całości, w ciągu miesiąca od daty jego nabycia.

§3
Poboru podatku od posiadania psów dokonuje się w drodze inkasa na wa
runkach określonych w umowie zawartej z Burmistrzem Miasta

§4
1. Uprawnionymi do pobierania podatku od posiadania psów są administra
cje budynków mieszkalnych w zasobach przez nich zarządzanych.
2. W stosunku do obiektów nie wymienionych w ust. 1 uprawnionym do 
pobierania podatku od posiadania psów jest podmiot zarządzający mieszka
niami komunalnymi.

§5
Inkasentowi przysługuje wynagrodzenie w wysokości 20 % uzyskanego 
podatku.

§6
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miasta Turek.

§7
Uchwalą ogłasza się przez rozplakatowanie obwieszczeń w miejscach pu
blicznych, a także przez ogłoszenie w lokalnej prasie.

§8
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 
stycznia 2000r.

Przewodniczący 
Rady Miejskiej Turku

____  • Jan Pakuła
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OBW IESZCZENIE
BURMIMISTRZA MIASTA TURKU

Z DNIA 23 GRUDNIA 1999r.
W SPRAWIE OGŁOSZENIA UCHWAŁY OKREŚLAJĄCEJ STAWKI 

PODATKU OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH NA 2000r.
Na podstawie art. 42 ust 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 1996r. 
Nr 13, poz. 74zpóżn. zm.) p o d a j ę  do publicznej wiadomości uchwalę Rady Miejskiej Turku z dnia 14 grudnia 
1999r. w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2000r.

BURMISTRZ MIASTA 
Marian Mirosław Marczewski

UCHWAŁA NR XIV/161/99 
RADY MIEJSKIEJ TURKU 

z dnia 14 grudnia 1999r.
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2000 rok.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst jednolity Dz. U. z 
1996r. Nr 13 poz. 74 z póżn. zm./, art. 10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych /Dz. 
U. Nr 9, poz. 31-zpożn. zm./oraz § 1 rozporządzenia Min. Finansów z dnia 03 grudnia 1999r. w sprawie wyko
nania niektórych przepisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. (Dz. U. Nr 96 poz. 1129)
RADA MIEJSKA TURKU uchwala, co następuje :

§1
Określa się stawki podatku od środków transportowych na rok 2000 wg Załącznika nr 1

§2
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miasta Turku.

§3
Uchwałę ogłasza się poprzez rozplakatowanie obwieszczeń w miejscach publicznych, a także 
przez ogłoszenie w lokalnej prasie.

§4
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 01 stycznia 2000r. 

j1/DK Przewodniczący Rady Miejskiej Turku
Jan Pakuła

Załącznik Nr 1
Do Uchwały Rady Miejskiej w Turku Nr XIV/161/99 z dnia 14 grudnia 1999r.

STAWKI PODATKU OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH
WYSZCZEGÓLNIENIE PODATEK OD ŚR. TRANSPORTOWYCH
1. Od sam. ciężarowych

o ładowności :
a) od 2t do 4t włącznie 460,- zł
b) pow. 4t do 6t włącznie 628,- zł
c) pow. 6t do 8t włącznie 744,- zł
d) pow. 8t do lOt włącznie 1,098,- zł
e) pow. lOt do 12t włącznie 1.442,- zł

2. Od samochodów ciężarowych pow. 12 ton 2.081,- zł
3. Od ciągników siodłowych:

a) o nacisku na siodło ciągnika do 12 ton włącznie 1.442,- zł
b) o nacisku na siodło ciągnika powyżej 12 ton 1.616,- zł

4. Od ciągników balastowych 1.442,- zł
5. Od przyczep o ładowności:

a) pow. 5 ton do 20 ton włącznie 210,- zł
b) powyżej 20 ton 368,- zł

6. Od naczep o ładowności:
a) pow. 5 ton do 20 ton włącznie 210,- zł
b) powyżej 20 ton 368,- zł

7. Od autobusów o liczbie miejsc do siedzenia łącznie z miejscem kierowcy :
a) do 15 miejsc 314,- zł
b) pow. 15 miejsc do 30 miejsc 576,- zł
c) pow. 30 miejsc 1.264,- zł

OBW IESZCZENIE
BURMISTRZA MIASTA TURKU

Z DNIA 30 GRUDNIA 1999R.
W SPRAWIE OPŁAT ZA WODĘ I WPROWADZENIE ŚCIEKÓW

Na podstawie art.42 ust 1 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o Samorządzie gminnym /t. j. Dz. U. z 1996r. Nr 13, 
poz. 74 z późniejszymi zmianami/ p o d a j ę  do publicznej wiadomości uchwalę Rady Miejskiej Turku z dnia 28 
grudnia 1999r. BURMISTRZ MIASTA 

Marian Mirosław Marczewski
UCHWAŁA NR XV/180/99 

RADY MIEJSKIEJ TURKU 
z dnia 28 grudnia 1999r. 

w sprawie: opłat za wodę i wprowadzenie ścieków.
Na podstawie art. 18. ust 2 pkt. 15 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym /t. j. Dz. U. z 1996r 
Nr 13, poz. 74 z późniejszymi zmianami/ oraz art. 4 ust. I pkt 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996r o gospodarce 
komunalnej /Dz. U. z 1997r. nr 9, poz. 43/
Rada Miejska TURKU uchwala co następuje:

§1
Z dniem 01 stycznia 2000r. ustala się:
1. opłatę za 1 m3 wody z miejskich urządzeń wodociągowych:
- dla gospodarstw domowych i celów poza produkcyjnych w wysokości - 1,47 zł
- dla celów produkcyjnych z wymagalną jakością i dla celów produkcyjnych bez wymaganej
jakości wody w wysokości - 2,00 zł
2. opłatę za lm 3 wprowadzanych ścieków do kanalizacji miejskiej
- dla gospodarstw domowych i celów poza produkcyjnych w wysokości - 1,09 zł
- dla celów produkcyjnych w wysokości - 1,61 zł

§2
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miasta i Prezesowi Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z o.o. w Turku.

§3
Traci moc uchwała na Nr VIII/100/1999 Rady Miejskiej Turku z dnia 18 maja 1999r.

§4 '
Uchwała podlega ogłoszeniu poprzez plakatowanie obwieszczeń w miejscach publicznych a 
także przez ogłoszenie w lokalnej prasie i wchodzi w życie z dniem 01 stycznia 2000r.

Przewodniczący 
Rady Miejskiej Turku 

Jan Pakuła

OBW IESZCZENIE rBURMISTRZA MIASTA TURKU
Z DNIA 23 GRUDNIA 1999r. i gn

W SPRAWIE OGŁOSZENIA UCHWAŁY OKREŚLAJĄCEJ STAWKI u
OPŁATY TARGOWEJ mi

Na podstawie art. 42 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 199£ f
Nr 13, poz. 74 tekst z póżn. zm.) p o d a j ę  do publicznej wiadomości uchwałę Rady Miejskiej Turku z dnia 14 
grudnia 1999r. w sprawie określenia stawek opłaty targowej.

BURMISTRZ MIAS 
Marian Mirosław MarczcW

UCHWAŁA NR XIV/163/99 
RADY MIEJSKIEJ TURKU 

z dnia 14 grudnia 1999r. 
w sprawie opłaty targowej

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. samorządzie gminnym /tekst jednolity Dz. U. z 
1996r. Nr 13 poz. 74 - z późniejszymi zmianami/, art. 19 pkt 1 lit. a, pkt 2 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o 
podatkach i opłatach lokalnych /Dz. U. Nr 9, poz. 31 - z poźn. zmianami/
RADA MIEJSKA TURKU uchwala, co następuje:

§1
Określa się dzienne stawki opłaty targowej wg załącznika Nr 1, pobierane w drodze inkasa.

§2
1/ Inkasentami ustala się Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka 
o.o. w Turku
2/ Wynagrodzenie za inkaso ustala się w wysokości 5% opłaty targowej.

§3
Traci moc uchwała Rady Miejskiej w Turku Nr IV/29/98 z dnia 29 grudnia 1998 r. w sprawie 
opłaty targowej.

§4
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miasta Turku.

§5
Uchwałę ogłasza się poprzez rozplakatowanie obwieszczeń w miejscach publicznych, a także 
przez ogłoszenie w lokalnej prasie.

§6
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 01 stycznia 2000 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tuli1 
Jan PaW*

Załącznik Nr 1
do Uchwały Nr XIV/163/99 Rady Miejskiej Turku 
z dnia 14 grudnia 1999r.

STAWKI OPŁATY TARGOWEJ

ny
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*
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1. przy sprzedaży obnośnej z ręki, kosza, skrzyni, wiadra itp.
a/ jagód i runa leśnego l,70zł
b/ drobiu i art. nabiałowo-drobiarskich 1,70zł
2. Przy zajęciu 1 m bieżącego ławy
w celu sprzedaży:
a/ artykułów przemysłowych 3,30zł
b/ artykułów spożywczych 3,30zł
c/ warzyw i owoców 2,60zł
d/ kwiatów 3,30zł
3. Przy zajęciu placu pod stoiska lub towar przeznaczony do sprzedaży:

I
a/ dla art. przemysłowych za 1 m kw. placu 
b/ dla art. spożywczych za 1 m kw. placu 
c/ dla warzyw i owoców za 1 m kw. placu 
d/ dla rozsad i kwiatów za 1 m kw. placu

3,30zł
2,60zł
l,70zł
2,60zł
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OBW IESZCZENIE
BUTRMISTRZA MIASTA TURKU

Z DNIA 23 GRUDNIA 1999r.
W SPRAWIE OGŁOSZENIA UCHWAŁY OKREŚLAJĄCEJ CENĘ

ch:
tol
To
t e
gn.

SKUPU ZYTA PRZYJMOWANĄ JAKO PODSTAWA DO O BLIC ZA M ^  
PODATKU ROLNEGO NA 2000r. cl°

Na podstawie art. 18 ust.2 ustawy z dnia 8 marca I990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 1 .
Nr 13, poz. 74 zpóźn. zm.) p o d a j ę  do publicznej wiadomości uchwałę Rady Miejskiej Turku z dnia 14 gruJ"
1999r. w sprawie ustalenia ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego na 2000r. ,2ei

BURMISTRZ MIAY Sil
Marian Mirosław Marczc"ł 2 ę

Sk
ny.
12

UCHWAŁA NR XIV/159/99 
RADY MIEJSKIEJ TURKU 

z dnia 14 grudnia 1999r. 
w sprawie ustalenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa do obliczani*1 

podatku rolnego na rok 2000. ty.
Na podstawie art. 18 ust 2 pkt 8 z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym /tekst jednolity Dz. U. z 1 
Nr 13 , poz. 74 z późniejszymi zmianami /, oraz art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984r. o podatku rolny1 
/tekst jednolity Dz. U. z 1993r. Nr 94, poz. 431 z późniejszymi zmianami/, Komunikatu Prezesa GUS w spraw t 
średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 1999r. (M.P. Nr 34, poz. 530),
RADA MIEJSKA TURKU uchwala co następuje piy

§1 jhl
Celem określenia podstawy do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2000, obniża sfóiUc; 
średnią cenę skup żyta ustaloną na podstawie Komunikatu Prezesa GUS z dnia 20 paździerfi^P0
1999r., do ceny 25,00 zł za 1 q.

§2
Ri

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miasta Turku.
§3

Uchwała ogłasza się przez rozplakatowanie obwieszczeń w miejscach publicznych, a także 
przez ogłoszenie w prasie lokalnej.

§4

rlors
hę

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 01 stycznia 2000r. -e
Przewodnicząca: 

Rady Miejskiej
_________________________ Jan P a k ^ j,2 1 /D K

9 stycznia 2OO0q12



W ł a d y s ł a w ó w

akładem 20 tys. zł zaadaptowano piw- 
n'cę zlokalizowaną w reprezentacyjnym 

gmachu Urzędu Gminy we Władysławowie, 
1 w ten sposób powstały obiekt ma służyć jako 
miejsce pomocy dla tych mieszkańców gmi-

nia na sprzedaż alkoholu na terenie gminy. 
Przypomnijmy, że takich zezwoleń wydano 29, 
a wpływy z tego tytułu zaplanowano w gmin
nym budżecie w wysokości 75 tys. zł. Lokal 
o powierzchni ok. 60 m kw. stanowił będzie 
siedzibę punktu konsultacyjnego Gminnej Ko
misji d.s. Przeciwdziałania Alkoholizmowi.

Z myślą o odrzuconych
którzy mieli nieszczęście popaść w strasz

y ł  chorobę alkoholową. Same prace remon- 
e hwały dwa miesiące, a zostały wykona- 

Za sr°dki pochodzące z opłat za zezwole-

Obecnie programem pomocy objętych jest 16 
mieszkańców gminy, natomiast z lokalu mogą 
korzystać potencjalnie 44 osoby. W uroczy
stości otwarcia siedziby Gminnego Punktu 

Konsultacyjnego, oprócz władz 
gminnych wziął udział wicesta- 
rosta M arian Gryt oraz ks. Zyg
munt Zelczak, proboszcz miej
scowej parafii, który w swoim 
w y s tą p ie n iu  p rz y p o m in a ją c  
obecnym  stan  lokalu  sp rzed  
dwóch miesięcy, nawiązał jedno
cześnie do odpow iedzialności 
nas wszystkich za istnienie źró
deł powstawania alkoholizmu.

P o d su m o w u jąc  sam  fak t, 
można powiedzieć, że miejsce do 
działania je s t wybornie przygo
towane, teraz idzie o to aby za 
tym skupiono się na wysiłkach 
w ypracow ania coraz lepszych 
programów działania. aj

a|k°holizm wszyscy ponosimy odpowiedzialność - 
PMknślil ks. Zygmunt Zdczak '

P U K A  N O ?  N A

Pełni optymizmu
O d połowy stycznia, w znow ią tmingi piłkarze 

A- klasowego „W ichru” Dobra. Prowadził 
je  będzie Janusz Modrzejewski szkoleniowiec, z któ
rym Zarząd Klubu przedłużył umowę do końca run
dy wiosennej.

W zależności od pogody, treningi prow adzone 
b ęd ą  na sali gim nastycznej Z espołu Szkół w Do
brej lub na  stadionie. Janusz M odrzejew ski 
nie w ie jeszcze na ilu i jak ich  piłkarzy m oże 
liczyć. D opiero po pierw szym  z nim i spo
tkaniu ustali częstotliw ość i godziny trenin
gów. Podkreśla, że będzie do dyspozycji p ił
karzy naw et do trzech razy w  tygodniu choć 
w ie, że je s t to m ało praw dopodobne. Jego 
zaw odnicy uczą  się, pracują, w ielu posiada 
ju ż  rodziny i nie są  w stanie pośw ięcać na 
treningi zbyt w iele czasu.

T rener m yśli o serii m eczów  sparingo
w ych. W spó ln ie  z d z ia łaczm i KS „ W i
c h e r”  p row adził będzie w tej spraw ie roz
m ow y m iędzy innym i z „B asztą” Uniejów, 
„ T u re m ”  T u rek , „ T u lis ią ”  T u liszków , 
„K asz te la n ią ”  B rudzew  oraz zespołam i z 
L iskow a i W arty. Po raz p ierw szy  n ie b ie 
rze się pod uw agę przeprow adzenia  spa
ringu z „ O rłem ”  K aw ęczyn. S tosunki z 
najbliższym  sąsiadem  nie są  ponoć wrogie, 
ale dalek ie  od p rzy jacie lsk ich .

Istotnym elementem przygotowań do run
dy wiosennej rozgrywek, będzie lutowy tur
niej halowej piłki nożnej w  Przykonie. Trener 
Modrzejewski chciałby wcześniej przeprowa
dzić trening na tamtejszej hali sportowej. Pre
zes „W ichru” Stanisław Stasiak obiecał, że 
postara się to zorganizować.

-  J e ż e li  n ie  n a s tą p i p o w a żn e  o s ła b ie n ie  
d ru ż y n y  np . p o p rz ez  w y ja zd  k ilk u  p iłk a rz y  z 
p o d sta w o w e g o  sk ła d u  do p racy  za  g ra n ic ą  - 
m ów i Jan u sz  M o d rze jew sk i - b ęd ziem y  w  s ta 
n ie  p o w a lcz y ć  n aw et o m ie jsc e  w p ie rw sze j 
tró jc e .

(art)

Janusz Modrzejewski

Witold Walaszczyk odbiera puchar z rąk wójta Józefa Zająca

W m iędzynarodow ej obsadzie
W
woroc

ńold Walaszczyk z „Tęczy” 
Urek, został zwycięzcą I No-

LumtiuWÓJta Gminy Przykona.
- „ ,s artował jeden obcokrajo-

W , Niszczuk z Ukrainy,. 
w tumie'

. Wa Szachowego „Tęcza” 
a sukces. Jego zdaniem pro-

^Uchar ^ Urn'eJu Szachowego o 
tu rn i/ Wo^ a Gminy Przykona. W1CJU 5
Vv'ec, Oli ;

chistów A'ejU Wz'^ °  udział 46 sza 
tof O le/ ^ ' e*kopoIski, co Krzysz- 
Towarzysf ~ ^rezes Turkowskiego 
uznał z;
SUozy o n t v ' JC 

lPrzyja2cj c] nilStów> którzy liczyli na 
st°rych -  ° Wykony, tuż po sylwe- 

f chistówSbdleństWach nawet 80 sza- 
iijNajtyjębj,. yły mocno przesadzone. 
Zentacje ^  P|ętnastoosobowąrepre- 

\ Silne kiKVySlaŴ a ”Tęcza” Turek. 
i>z itro w a  w S° b° We ekiPy Przybyły 
SkalmiCr '^opolskiego, Nowych 
ny. Zyc> Grzegorzewa i Przyko- 
* £ miejsc1'6 rePrezenlowanych było

f ^ alaszczv[ami tumieJu by*i; Witold 
ydrugj je y 1 Glicg Poliszczuk. Ten
(Mes
Jak

J£st IWO' 
‘?cy

Jednak w czwartej uległ rewelacyj
nie spisującemu się tego dnia Dawi
dowi Janaszkowi z Polanina Strzał
kowo. Duże emocje nie opuszczały 
śledzących rozwój sytuacji na plana- 
szach do samego końca. W decydu
jącej o turniejowym zwycięstwie par
tii, Walaszczyk w ciągu dziesięciu 
minut pokonał Janaszka. Po jej za
kończeniu tłum aczył m łodszem u 
koledze, w którym miejscu popełnił 
błąd. Nieco już  rozluźniony przegrał 
nieoczekiwanie z Ukraińcem.

Do niespodzianek in plus należy 
zaliczyć wynik Janusza Kozłowskie
go z Kaczek Średnich. Ten szacho
wy amator, zajął 24 miejsce. Za jego 
„plecam i” znaleźli się szachiści po
siadający nawet II klasę. Najlepszy z

reprezentantów gospodarzy Maciej 
Bednarek zajął 34 miejsce zdobywa
jąc 4 punkty, tyle samo co 25 szachi
sta w klasyfikacji generealnej. Naj
lepszą szachistką turnieju była Mal- 
wina Olenderek z Malanowa, która 
uplasowała się w męskim towarzy
stwie na 22 miejscu.

Turniej rozgrywany był na dy
stansie dziewięciu rund. M aksymal
ny czas trwania partii wynosił 15 mi
nut. Najlepszy zawodnik nagrodzo
ny został przez w ójta Józefa Zająca 
pamiątkowym pucharem i radiom a
gnetofonem . N agrody  rzeczow e 
otrzymało pięciu następnych w kla
syfikacji szachistów. Zasponsorowa- 
li je  Ośrodek Upowszechniania Kul
tury w P rzykonie i S półdzie ln ia

wianinem, od trzech 
. nam tTl'eszkąjącym w Zabrzu. 

Pry\vatnc*1<)NV'eóz*ak prowadzi tam 
rńł°dyCh ZaJ?cia z dziesięciorgiem 

/ lczestnicatie^tów szachów. Często 
^°lski; Q.y W Śmiejach na terenie 
■̂UrnUnii Słowacji, a nawet 

f^wiedzj. t turn' eJu w Przykonie 
•°nu S z j/ Podczas Nocnego Mara- 
:e8° został °We8° w Witkowie, któ- 
iczył na Zvvyeięzcą. Również tutaj 
^ j e d y n i / / / 30}' Sl‘kces. Obawiał 
-o jeżeli 2 • a*aszczyka. Twierdził, 

'M'n Wygra, zwycięży w

i  T»pi«w“ nT lncj-
-Andywania yctl partiach, jego prze- 
0 . aWały się potwierdzać.

nik turnieju dziewięcioletnia Karo
lina Bukwa z Pogoni Nowe Skal
mierzyce otrzymała nagrodę starosty 
tureckiego. Ona też była szczęśliwą 
zdobywczynią nagrody rozlosowanej 
wśród wszystkich uczestników tur
nieju. (art)

M ieszkaniowa „T ęcza” . Nagrodę 
najlepszem u szachiście z Przykony 
ufundowała tam tejsza Ochotnicza 
Straż Pożarna, a wręczył M irosław 
Sekura - prezes. Najmłodszy uczest-

1. Witold Walaszczyk, Tęcza Turek
- 8 pkt

2. Dawid Janaszak, Polanin Strzałkowo
-8

3. Olieg Poliszczuk, Lwów - 7,5
4. Tomasz Nowacki, Ostrów Wlkp. -6
5. Piotr Dudziński, Ostrów Wlkp. - 6
6. Tomasz Czupryński, Orzeł Grzegorzew

-6
7. Dariusz Grabowski, Hetman Konin - 6
8. Krzysztof Oleksy, Tęcza Turek - 6
9. Maciej Walaszczyk, Tęcza Turek -6
10. Wojciech Walaszczyk, Tęcza Turek

-6

StyC?tl'a 2000 r.

Miejsca pozostałych 
szachistów z powiatu tureckiego

12. Robert Młynarczyk, Tęcza Turek
-5,5

14. Jan Olenderek, Tęcza Turek -5
15. Zbigniew Witczak, Tęcza Turek -5
17. Tadeusz Urbańczyk, Tęcza Turek - 5
18. Dariusz Młynarczyk, Tęcza Turek

-5
22. Malwina Olenderek, Tęcza Turek

-4,5
24. Janusz Kozłowski, Kaczki Średni

-4,5
26. Bolesław Olenderek, Tęcza Turek

-4
29. Jan Sieradzan, Tęcza Turek - 4 
31. Mikołaj Kujawiński, Tęcza Turek

-4
34. Maciej Bednarek, Przykona - 4
35. Masandro Wszołek, Tęcza Turek -

-3,5
36. Jacek Kujawiński, Tęcza Turek - 3,5
41. Daniel Rusek, Przykona - 3
45. Tomasz Płuciennik, Przykona - I

46. Lucjan Włodarczyk, Przykona - 0
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UW AGA !
w y s p rz e d a ż  

o p o n  z im o w y c h
KORZYSTNE RABATY

S k ł a d  i S e r w i s  O g u m i e n i a  T IM  
T u r e k ,  u l. Ł ą k o w a  18 

t e l .278  33 84 ,278  49  44

Firma działająca na terenie Wielkopolski, 
zajmująca się dystrybucją alkoholi, 

poszukuje kandydatów na stanowisko

PRZEDSTAWICIEL
HANDLOWY

(rejon Turek)
Wymagania: wykształcenie min. średnie, 
dobra znajomość obsługi komputera, 
własny samochód
Oferujemy: ciekawą i dynamiczną pracą 
oraz atrakcyjne wynagrodzenie zależne 
od wyników
Kandydatury ze zdjęciem prosimy kierować 
na adres: P.H.H ■DELIKATES" 

ul. Zakładową 11

Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Turku

ogłasza zapisy na zajęcia

ur p r o g r a m ie :
- ncnom c-DANcc
-  c n u n N C T ic s
- supcncn iu iN cncs
-  STR C C H IN G
-  P tV W n N I€
zajęcia p ro w a d zo n e  
będ q  na:
-  p ływ aln i
- sali gim nastycznej
-  FITNCSS CLUlilC

Informacje i zapisy: 
Tomasz Gargula 

tel. 278 42 59
POSIADAMY NAILEPSZĄ BAZĘ 
ĆWICZENIOWĄ I SANITARNĄ !

2017/DK

Lek. Andrzej Chmielewski
specjalista ginekolog-położnik

" P U L S M E D "
T u rek  ul. K a lisk a  35 , tel. 0601 75 70 50

p 4 ° c k k > 1 5 - 3 0  -  1 8  0 0
IC r io t e r a p ia  n a d ż e r e k  

P e ł n y  z a k r e s  u s ł u g  
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.ECHO TURKU

MAliUEHj PALIO WEEKEND '

PUNT0, BRAVĄ.

'SIENA- MAREAj

S E IC E N T O
YOUNG - 2 2 .4 0 0  zł 
HOBBY - 2 8 .2 0 0  zł 

CITYMATIC - 2 8 .8 0 0  zł 
SUITĘ - 3 0 .7 0 0  zł 

SPORTING - 3 0 .9 0 0  zł

od 3 4 .4 0 0  zł
możliwość przerobienia 

na ciężarowyod 1 2 .9 0 0  zł

od 4 1 .6 0 0  zł
bogatewyposaienieod 2 1 .0 0 0  zł

od 4 1 .2 0 0  zł
bogata wyposażenieod 3 1 .0 0 0  zł—

SEDAN
od 4 8 .1 0 0  zł

I WEEKEND
* 'od 5 0 .7 0 0  zł

możliwość przerobienia 
na ciężarowylod 31.100 zł

N O W E A TR AK C YJNE OPROCENTOW ANIE W  
FIAT BANK POLSKA

□ la  n o w y c h  k i e r o w c ó w  w s z y s t k i e  m o d e l e  t a ń s z e  o  4 %  
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TUREK, ul. Komunalna 4, tel. 289-19-24
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IWajtarisze  u ) T u r k u
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TUREK
Ł a t w o  z a p a m i ę t a s z  

k r ę c i s z  t y l k o  c z t e r y  c y f r y

9 6 -6 1
C z y n n e  c a ł ą  d o b ę  

D o j a z d  d o  k l i e n t a  n a  
t e r a n i e  T a r k a  g r a t i o !

PROMOCYJNE CENY
NAJTAŃSZE W TURKU 

IA BOR A TORIU,M ANAUTYC/M

GWARANTUJEMY BADANIA WYSOKIEJ 
JAKOŚCI.W YKONYW ANE NA APARATACH 

RENOMOWANYCH FIRM ŚWIATOWYCH
OD WIELU U IIC /L S IN K 7 .Y M Y  W OGÓLNOPOLSKIEJ KONIKOM 

BADAŃ UIIOKATORYJNYCII, CIESZĄC Sllj HARDA) IX HIKYMI 
WYNIKAMI.

WYKONUJEMY

ANALIZĘ KRWI I MOCZU
OZNACZANIE

HORM ONÓW  TARCZYCY

PS A-SPEC. a n t y g e n  prostaty

ZAPRASZAMY
- SZPITAL UL fODCCHOWNE I 

OD PN. DO PT. W GOOZ. 7*- Ił*
SOBOTA 4* • 12*
NIEDZIELA - BADANIA OTOWE 

. PRZYCHODNIA MEDYK ULARMII KRAJOWEJ 
OD PN' DO PT. W GOOZ. I B • l(T
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SZA FY Z  DRZWIAMI SUWANYM 
ZABUDOW Y WNĘK 
GARDEROBY
INNE MEBLE NA ZMÓWIENIE 
MEBLE KUCHENNE
Z A P EW N IA M Y: .  BOGATĄ OFERTĘ

-  PROJEKT GRATIS ♦ FACHOWĄ I MRĄ OBSŁUGĘ 
♦ NISKIE CENY ♦ S LAT GWARANCJI NA SYSTO
-SOLIDNE W YKONANIE DRZWI SUWANYCH a g

P U N K T  R E K L A M O W Y

MEBLI TAPICERSK1CH
Turek, Plac Sienkiewicza 

(wejście od ul. Ogrodow ej) 
o f e r u j e :

pełny asortyment mebli tapicerskici1
rowmez na zamówienie

C e n y  p ro d u ce n ta !!!
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Poradnia Pulmonologiczni! ka

Wielkopolska Regionalni tv 
Kasa Chorych 0

lek. Krzysztof Brzęcki
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czwartek
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8.00 - 12.00, 16.00 - 17.00
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GLAZURA 12 % * KLEJ 13%%
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OKNA I DRZWI Z PCV I ALU 
ROLETY, OGRODY ZIMOWE 

FASADY, WITRAŻE

RABAT ZIMOWY DO 10%
V  Cl;

Kolo \V(
w iZakład Produkcyjny: Konin Direk
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BARAN 2 1 .0 3 - 2 0 .0 4
Początek roku nastraja Cię me
lancholijnie, zapragniesz teraz 
odnowić stare znajomości, zatę

sknisz za „starymi, dobrymi czasami”. Ten 
nastrój nie potrwa jednak długo, bo ściągną 
Cię na ziemię bieżące zadania w pracy.

, BYK: 21 .04  -  20 .05
Nie mów, że brak Ci czasu. 
Karnawału nie da się przesu
nąć, a swoje pilne plany mo

żesz zrealizować później. Życie płynie 
w>elkim strumieniem. Nie sądź, że bę- 
dz‘e czekało na Ciebie. Pora pójść na 
Wielki Bal.

BLIŹNIĘTA 21.05 -21.06
Potrzebnyjest teraz szybki bilans 

- - to  warunek podjęcia decyzji w 
ważnych sprawach uczuciowych, 

wlekanie z odpowiedzią może kogoś głę
boko urazić. Otrzymasz też propozycję 
Wspólnego przedsięwzięcia -  zastanów się, 
Jest szansa na sukces.

RAK 22 .06  -  22 .07
i Czas radości i zabawy. Wyko

rzysta j go m a k sy m aln ie . 
Wyjdź szczęściu naprzeciw -

Krzyżówka nr 2
L ite ry  z  p ó l o znaczonych  cy fram i od 

1 do 31 u tw o rz ą  h as ło . W śród  C z y te ln i
ków, k tó rzy  n a d e ś lą n a  ad res redakcji: ul. 
3 M aja 9, 62 -700  T urek , do  19 stycznia 
po p raw n e rozw iązan ia , ro z lo so w an e  z o 
s ta n ą  n ag ro d y  n ie sp o d z ian k i.

N a g r o d ę  z a  r o z w ią z a n ie  k r z y ż ó w 
k i n r  5 2  o t r z y m u je  Z o fia  W y p ió r  z 

D o b re j.

mc 
ka 
liwa 
twarz

wyjuz. -----

tłumacz się pustym portfelem. Pust- 
w sercu jest znacznie bardziej uciąż- 

Wystarczy pogodna i roześmiana

LEW 2 3 .0 7 - 2 3 .0 8
Lepiej wszystko dokładnie wy
jaśnić, nieporozumienia mogą 
Cię skłócić z kimś zaprzyjaźnio- 

jtytu. Uważaj też na swoje roztargnienie,
0 możesz zgubić coś bardzo drogiego. W 

Pmcy nowe perspektywy.
A PANNA 2 4 .0 8 - 2 3 .0 9

K*®®? Ktoś nowo poznany wywrze na 
4 3 r  Tobie miłe wrażenie i zarezer

wuje sobie niejedną komórkę w 
VVoJej pamięci. Może będzie to ktoś na całe 
fycie- Sprawa nabierze blasku i jasności na 
by^a',Va*°Wej zabawie. 1 Ty tam musisz

<§2%  WAGA 24 .09  -  23 .10
Czeka Cię krótkotrwały, ale 
przyjemny romans. Nie broń się 

jęc- przed adoracją na miłym przy- 
! na które wkrótce dostaniesz zapro- 

Wseme- W pracy trochę męczących dni, 
ystko przez tempo jakie narzuci szef.

SKORPION 24.10-22.11
Próby przechytrzenia losu się nie 

, Powiodą. Jeśli więc poczujesz, że 
nje . coś, na czym Ci zależy, raczej się 

aJe> zaDomnii o całei sprawie. Czas

& KRZYŻÓWKA N R  2
zapomnij o całej sprawie. Czas 

czaiT"’46 obróci s‘ę t0 na dobre. Nie poży- 
WrócąZ P'cn'ędzy, bo nic prędko do Ciebie

STRZELEC 23 .11-21 .12
Miłość wybuchnie na nowo i 

,  będziesz przeżywać uczuciowy 
ne SD renesans. Wszystkie przyziem- 
istnje ;aVV̂  Hicmal przestaną dla Ciebie 
rzuca' ~ Zapomn'sz o wszystkim. Nie od- 
kie i Pr°P°zycj i zabawy, życie jest krót-

KOZIOROŻBC 23.11 -21.12
będziesz się teraz czuć tak, jak
byś codziennie wstawał lewą 

jacieie noł=T a,c na szczęście Twoi przy-
się s zd°lają Cię rozchmurzyć. Postaraj 
pC\Vnc°ltn Postępowaniem nic skrzywdzić

r
. ' ^OiypUWttlUUlI lUN* r.
■1 drażliwej i delikatnej osoby.

Wo d n i k  21.01 - 19.02
Nareszcie poradzisz sobie z dość 
trudnymi sprawami, które ostat- 

CzHjes n'°  sPędzały Ci sen z oczu. Od- 
sze „ w‘elkąsatysfakcję, a co najważniej- 
Cię ta,0triyślisz wreszcie o relaksie. Czeka 
mi 2n . "e sympatyczne spotkanie ze stary- 

*  aJ°mymi
Ry b y  20.02  - 19.02
"Taki czas jak ten zdarza się raz 
na kilka miesięcy -  wszystko 

ciach w  będzie szło jak z płatka. W uczu- 
WocJo ‘c'kie uniesienia, w sprawach za

li Wia( 2uyC ' sZcf będzie Cię wychwalał i sta- 
J la k  trjy^ór. Nawet wspomni o awansie.

A

/. Przebiegły ja k ...
2. Są w nim pszczoły
3. Robi tamy na rzece
4. Tańcowała igła z ...
5. Mogą być jadowite
6. Płaczesz gdy ją  obierasz
7. 11 listopada to Dzień ...
8. Co robi gęś

SKLEPY:
“OLEŃKA”, ul. 650-lccia 8 
“NATALIA”, PI. Wojska Polskiego 12 j

N a g r o d z e n i

K rzyżów kę nadesłał: D an iel B artosik  la t 9

X  = o m i
R e b u s  n a d esła ły : J o a n n a  H o  m a  i M o n ik a  S y lw e s tr za k

JOANNA CZYŻO 
TUREK

ARLETA SOBCZAK 
GOZDÓW

Nogrodp będzie talon wartości 
30 złotych do zrealizowania w skle
pach "Natalia" i "Oleńka", który moż 
na_odebrać w redakcji "€cho_Turku".

Rozwiązania krzyżówek, własne 
propozycje (krzyżówki, które sami 
ułożycie, rysunki, które sami 
narysujecie,zabawne zdjęcia, itp.) 
przesyłajcie pod adres redakcji: 
62-700 Turek, ul. 3-Maja 9

Nagrody czekają!
15
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Urodzenia
Mateusz Stanisław Matusiak, 
Bartłomiej Peter,
Weronika Mieczysława Filipiak, 
Bartosz Wilgucki,
Eryk Artur Gaść,
Lidia Marczyńska,
Milena Karolina Kiziała

Śluby
Uniejów -  Renata Krzesłowska i Marek Kowalski

Agnieszka Kłucińska i Wojciech Antoniak," 
Janina Gołębiowska i Jan Pusztecki

Zgony
Turek -  Zofia Stefaniak,

Jan Kozłowski, 
Stanisław Kozłowski, 
Tadeusz Jan Kupiński 

Dobra -  Regina Karsz,
Jerzy Walczak

Uniejów -  Edward Strychalski, 
Józefa Wojtczak

Jest córką Ewy i Piotra Nykielów z Janiszewa, gmina Brudzew. Przyszła na świat pierwsza 
dnia stycznia 2000 roku o godzinie 12.10. Poród odbierał Marek Bakalarz, któremu asysto"'  ̂
położna Magdalena Piechocka. W momencie urodzenia dziewczynka ważyła 2570 gramów. 
Nykielówna nie ma jeszcze imienia, które ostatecznie wybierze trójka jej rodzeństwa.

Tymczasem zgodnie z zapowiedzią, w poniedziałek 3 stycznia w szpitalu odwiedził szczęk 
wą mamę turkowski starosta Mirosław Broniszewski wraz z przewodniczącym Rady P o ^  
towej Ryszardem Storożyńskim. Z ich rąk pani Ewa odebrała 1500 złotych oraz przygoto"’ 
ną przez PCPR dziecięcą wyprawkę. Dodajmy również, że 1 stycznia w turkowskim szpil®*1 
na świat przyszli jeszcze dwaj chłopcy. Starosta Broniszewski życzył turkowskim położę 
kom więcej odebranych porodów, których liczba z roku na rok, jak i zresztą w całej Pol*1' 
maleje. W roku 1999 w powiatowym szpitalu urodziło się 871 dzieci, czyli o 13 mniej 1,1 
przed dwoma laty. Na koniec niecodziennej uroczystości, obdarowana Ewa Nykiel podzięk 
wała przedstawicielom powiatowego samorządu, zapewniając, że dary z całą pewnością ok* 
żą się akurat w jej przypadku wielce pomocne. aJ

N a s z e  d z i e c i a k i

Przedszkole Samorządowe nr 5 w Turku. Grupa IV a „SKRZA
TY”: Joanna Bałdyka, Martyna Cielepak, Dawid Grzeszkie- 
wicz, Filip Janiak, Katarzyna Karolak, Maciej Klimek, Justy
na Kujawa, Marcin Kwiecień, Michał Majda, Anna Marzuchow- 
ska, Mateusz Ogiński, Adrian Przybył, Damian Samulski, Dag
mara Semba, Monika Słodkiewicz, Krystian Socki, Bartosz 
Sypniewski, Marcin Walkowski i Aneta Wojtasik.
Opiekunka Magdalena Bukowiecka.

Przedszkole Samorządowe nr 5 w Turku. Grupa IV c -  integr*' 
cyjna (5 i 6-latki): Marta Chojnacka, Maciej Frydziński, Niko'3 
Jafra, Justyna Jeżyk, Alicja Knop, Paweł Koch, Marcel Kold' 
sa, Sylwia Michowska, Aleksandra Miłosz, Michalina Muszyri’ 
ska, Anita Oblizajek, Agata Rosiak, Adrianna Stasiak, Marty* 
na Strychalska, Piotr Wesołowski.
Opiekunki: Marzena Rzadkiewa i Agnieszka Bochyńska.


